

အရိုးစု ၃၀၀ တို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားအပ်သော ဤခန္ဓာကိုယ်သည် အဆန်းတကြယ်ပြုလုပ်အပ်သော အရပ်နှင့်တူ၏။ နာကျင် တတ်သောသဘောရှိ၏။ ယင်းခန္ဓာကိုယ်သည် ကုန်ဆုံး ပျက်စီးခြင်းသို့ ရောက်ရ၏။ အမြဲတည်ခြင်းသည် မရှိချေ။ (ခန္ဓာကိုယ်သည် ကုန်ဆုံးပျက်စီး၍ အတည်မဲ့သောသဘောရှိ သဖြင့် မစ္စလမ်း မနှစ်သက်အပ်ချေ။)

ရောဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၄၇)

# ဟဲဟိုးမြို့ရှိ ခေတ်မီသီးနှံစိုက်ခင်းများအား နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် ကြည့်ရှုလေ့လာ



ဟဲဟိုးမြို့ရှိ Prime Farm ၌ ခေတ်မီစိုက်ခင်းစနစ်များဖြင့် သီးနှံများစိုက်ပျိုးထားရှိမှုကို နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

### နေပြည်တော် ဇွန် ၁

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း ဟဲဟိုးမြို့ရှိ Prime Farm ၌ ခေတ်မီစိုက်ခင်းစနစ်များဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသည့် သီးနှံစိုက်ခင်းများကို ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ လင်းထွဋ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ညနေ ၄ နာရီတွင်

ဟဲဟိုးမြို့ရှိ Prime Farm သို့ရောက်ရှိရာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးလှမြင့်အောင်၊ Prime Farm ဒါရိုက်တာ Mr. Daniel နှင့် မန်နေဂျာ ဦးချမ်းမြေ့အောင်တို့က Prime Farm ထူထောင်ရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်၊ ခေတ်မီစိုက်ခင်းစနစ်အသုံးပြု၍ သီးနှံများစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု၊ စမ်းသပ်သီးနှံများစိုက်ပျိုးထားရှိမှု၊ တင်ပို့ရောင်းချမှု၊ ဈေးကွက်အခြေအနေနှင့် အနာဂတ်လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အလွတ်စိုက်ကွက်များ၌ အစွဲအမူနှင့် နေထိုင်မှု၊ နည်းပညာဖြစ်သည့် ရေအစက်ချစိုက်ခင်းစနစ်အသုံးပြု၍ ဘယ်ရီနှင့် စတော်ဘယ်ရီပင်များ စိုက်ပျိုးထားရှိမှု၊ Pump House၊ Green House ဖြင့် ဥရောပစတော်ဘယ်ရီမျိုး ခုနှစ်မျိုးကို စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးထားရှိမှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာရာ စိုက်ကွက်တာဝန်ခံများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသကြသည်။ **စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ \***



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်မှ ပိုလ်ချုပ်ကြီး ပန်းပန်ဟွေအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

စာမျက်နှာ - ၃

# မြန်မာနိုင်ငံ၌ အရှင်မွေး ၁၀၀၀ တွင် ၅၀ သေဆုံးမှုမှာ ငါးနှစ်အောက်ကလေးများဖြစ်နေ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁  
မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်က ကောက်ယူခဲ့သော ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံ အချက်အလက်များအရ ငါးနှစ်အောက်ကလေး သေဆုံးမှုသည် အရှင်မွေး ၁၀၀၀ တွင် ၅၀ သေဆုံး နေကြောင်း ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ကလေး

ကျန်းမာရေးဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနနှင့် USAID Maternal and Child Survival Program တို့ မေ ၃၀ ရက်က ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် မွေးပြီး ၂၄ နာရီအတွင်း မွေးကင်းစကလေးပြုစောင့်ရှောက် မှု၊ သေးငယ်သောကလေးအား ပြုစောင့်ရှောက် မှုနှင့် မကျန်းမာသော ငါးနှစ်အောက်ကလေးအား

ပေါင်းစည်းကုသခြင်း လုပ်ငန်းရပ်များပိုမိုမြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ခြင်းအခမ်းအနားတွင် ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသန်းဝင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၄ သို့ \*

(၃)ကြိမ်မြောက် ကျပ်သိန်းတစ်သောင်းဆု ရှမ်းပြည်နယ် ပင်လုံမြို့မှ ဆွတ်ခူး

စာမျက်နှာ - ၁၁

Let's Build Together!

**ရုံးချုပ်**  
 • အမှတ် (၁၂)၊ အလံမြို့နယ်၊ လမ်းမတော်၊ ပုသိမ်မြို့နယ်၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်  
 • ဖုန်း - ၀၅၅ - ၁ - ၂၅၅၀၀၉ - ၃၀  
 • ဖက်စ် - ၀၅၅ - ၀ - ၂၅၅၀၃၉  
 • Email: ho@maccement.com  
 • Sales Hotline - ၀၅၅ - ၉ - ၇၇၀၇၇၀၇၇၇  
 • Technical Hotline - ၀၅၅ - ၉ - ၉၆၀၉၆၀၉၆၀

**စက်ရုံ**  
 • တောင်စိလား၊ လယ်သေတ္တာမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်  
 • ဖုန်း - ၀၅၅ - ၉ - ၅၀၀၀၇၇၇၇၇၇ - ၉ - ၅၉၂၅၀၇၇  
 • Email: factory@maccement.com

**MAX CEMENT**

Website: www.maxmyanmargroup.com



ပြည်တွင်းရေးရာ

# ပြည်သူနှင့်အတူ

★ ယဲဟိုးမြို့မှ

Prime Farm ကို စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် Prime ကုမ္ပဏီတို့ အကျိုးတူ ပူးပေါင်းကာ ဈေးကွက်၊ ရာသီဥတု၊ သီးနှံ၊ ကုန်ကျစရိတ် ဤလေးချက်ကို အဓိကတွက်ချက်ပြီး ယဲဟိုးမြို့၌ ၂၀၁၅ ခုနှစ်က စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စမ်းသပ်စိုက်ဧက ၂၃ ဧက၊ Pump House၊ Green House စနစ်ဖြင့် စိုက်ဧက ၁၃ ဧက၊ အလွတ်စိုက်ကွက် ၈၀၀ စတုဂံပေ၊ စိုက်ဧက ၁၀၆ ဧကရှိပြီး စတော်ဘယ်ရီ၊ ဘယ်ရီ၊ ဖရုံ၊ ဖရုံ၊ ကြက်သွန်၊ အာလူး၊ ဂေါ်ဖီ၊ ဆလတ်၊ မုန်လာဥနီ၊ မြေပဲ၊ စပါး၊ ပန်းဂေါ်ဖီ စသည့် သီးနှံမျိုးပေါင်း ၂၀ ကို စိုက်ပျိုးထုတ်

လုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် လက်ရှိတွင် ၂၄၀၀ မီတာစတုရန်းရှိ Green House နှစ်ရုံ၊ ၁၅၀၀ မီတာစတုရန်းရှိ Green House တစ်ရုံ စုစုပေါင်း သုံးရုံရှိပြီး ဥရောပမျိုးခွန်မျိုးဖြစ်သည့် စတော်ဘယ်ရီပင် ၇၅၀၀ ကို Green House-1 တွင် စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးထားကြောင်း၊ ဥရောပမျိုးခွန်မျိုးဖြစ်သည့် ဘယ်ရီပင် ၈၄၀ ကို အလွတ်စိုက်ကွက်တွင် စမ်းသပ် စိုက်ပျိုးထားရှိကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

## နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်မှ ပိုလ်ချုပ်ကြီး ဖန်းပန်ဟွေအား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် ၇ ဇူလိုင်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးနှင့် ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ပိုလ်ချုပ်ကြီး ဖန်းပန်ဟွေအား ယနေ့မနက် ၂ နာရီခွဲက နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

## ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီး၌ ကလေးများပျော်ပွဲရွှင်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကင်း ၇ ဇူလိုင်

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ကုသရေးဦးစီးဌာန ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီး (ရန်ကင်း)နှင့် မြန်မာမင်္ဂလာမီဒီယာနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော ကလေးများပျော်ပွဲရွှင်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၆ ရက်နေ့က ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီးရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ “ရန်ကင်းကလေး ဆေးရုံကြီးမှာ ဆေးကုသမှုခံယူနေတဲ့ ကလေးတွေကို စိတ်ပျော်ရွှင်မှုတွေ၊ ကျန်းမာမှုတွေ အားလုံးကို အထောက်အကူဖြစ်စေဖို့အတွက် ကလေးတွေစိတ်ဓာတ်ခွန်အားတွေ မြှင့်တင်ပေးဖို့ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ ကလေးတွေအတွက် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲလေးလုပ်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီးမှာ တခြားပျော်ပွဲရွှင်ပွဲလုပ်တဲ့ အစီအစဉ်တွေလည်းရှိပါတယ်။ ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီးအနေနဲ့ ဒီလိုပွဲ

လုပ်တာ ပထမဦးဆုံးအကြိမ် ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာမင်္ဂလာမီဒီယာနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာအဖွဲ့က ကျွန်ုပ်တို့ ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီးနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်တာပါ။ တရုတ်နိုင်ငံမှာ နှလုံးရောဂါခွဲစိတ်ကုသဖို့သွားတဲ့ ကလေး ၁၂ ယောက် ပြန်ရောက်ပါပြီ။ ၁၂ ယောက်လုံးလည်း အခြေအနေတွေ ကောင်းမွန်ပါတယ်။ ကုသမှုလည်းအောင်မြင်ပါတယ်။ ဒုတိယအသုတ်ထပ်လွှတ်ဖို့လည်း အစီအစဉ်ရှိပါတယ်။ ဒါကတော့ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနဲ့ တရုတ်အမျိုးသားကုသိုလ်ဖြစ်အဖွဲ့ နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ မွေးရာပါနှလုံးရောဂါသည် ကလေးတွေအတွက်လည်း ကျွန်ုပ်တို့ရန်ကင်းဆေးရုံကြီးမှာ ခွဲစိတ်ကုသမှုတွေ လုပ်ပေးနေပါတယ်။ ခွဲစိတ်ကုသဆရာဝန်တွေ၊ နှလုံးအထူးကုဆရာဝန်တွေက ဒီမှာခွဲစိတ်ကုသပေးနေသလို နိုင်ငံ

ခြားအဖွဲ့အစည်းတွေကလည်း ကျွန်ုပ်တို့ဆီမှာရှိတဲ့ အထူးကုဆရာဝန်တွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ကုသပေးနေတာ ကလေးအယောက် ၁၀၀၀ ကျော် ရှိနေပါပြီ”ဟု ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်မြင့်ခိုင်က ပြောသည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် ဆေးရုံအုပ်ကြီးက အဖွဲ့အစုစုစကားပြောကြားပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသလျက်ရှိသော ကလေးလူနာများနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ၌ နှလုံးခွဲစိတ်ကုသမှုခံယူပြီး ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် မွေးရာပါနှလုံးရောဂါဝေဒနာရှင်ကလေးများအား အမှတ်တရလက်ဆောင် အရုပ်များနှင့် မုန့်များပေးအပ်ခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာအဖွဲ့မှ ကလေးများ ပျော်ရွှင်စေရန်အတွက် အနုပညာ အကအလှများ၊ မြန်မာရိုးရာခြင်းလုံး အလှအပိုင်ခြင်းတို့ဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(အေးမင်းသူ)



\* မြန်မာနိုင်ငံမှ

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းက သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ သန်းဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်က ကောက်ယူခဲ့သော ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအချက်အလက်များအရ ငါးနှစ်အောက်ကလေးသေဆုံးမှုသည် အရှင်မွေး ၁၀၀၀ တွင် ၅၀ သေဆုံးနေကြောင်း သိရှိရ၍ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် သေဆုံးမှုသည် မြင့်မားနေသေးကြောင်း၊ ၂၀၀၁-၂၀၀၅ ခုနှစ်အတွင်း၌ ကလေးသေဆုံးမှုသည် အရှင်မွေး ၁၀၀၀ တွင် ၁၀၃ ဖြစ်သောကြောင့် ၂၀၁၁-၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် လျော့ချနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကလေးသေဆုံးမှုအခြေအနေကို အသေးစိတ် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာဆန်းစစ်ကြည့်သောအခါ ငါးနှစ်အောက်ကလေးသေဆုံးမှု၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် မွေးကင်းစကလေးသေဆုံးမှုဖြစ်ပြီး မွေးပြီး ၂၄ နာရီအတွင်း သေဆုံးမှုသည် အများဆုံးဖြစ်သောကြောင့် မွေးကင်းစကလေးကျန်းမာရေးကို အထူးအလေးပေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သေဆုံးသောအကြောင်းရင်း အများစုမှာ ကာကွယ်တားဆီး၍ရသော အကြောင်းရင်းများဖြစ်ပြီး လမေ့ခြင်း၊ ကိုယ်အလေးချိန် မပြည့်ခြင်းတို့ကြောင့်သေဆုံးမှုသည် ၃၆ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကလေးများသည် နေမကောင်းဖြစ်သောအခါ ရောဂါတစ်ခုတည်း မဟုတ်ဘဲ အခြားရောဂါများလည်း ရှိနေတတ်သဖြင့် ၁၉၉၈ ခုနှစ်မှစပြီး မကျန်းမာသောကလေးအား ပေါင်းစည်းကုသခြင်းနည်းဗျူဟာကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အချိန်နှင့်အမျှ ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသော နောက်ဆုံးပေါ်ကုသရေးနည်းပညာများနှင့်အညီ ပြောင်းလဲပြုပြင်ခဲ့ကြောင်း၊ မွေးကင်းစကလေးနှင့် ကလေးကျန်းမာရေးကဏ္ဍများအပြင် အခြားသောကျန်းမာရေးကဏ္ဍများ တိုးတက်လာစေရန် ယခုအစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လူတိုင်းလိုအပ်သော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပြည့်စုံစွာနှင့် ငွေကြေးအခက်အခဲမရှိရယူနိုင်ရန်ရည်ရွယ်ပြီး အမျိုးသားကျန်းမာရေးစီမံကိန်း ၂၀၁၇-၂၀၂၁ ကို ရေးဆွဲခဲ့ပြီး ပြည်သူ့အားလုံးအတွက် အခြေခံကျသော မရှိမဖြစ်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းကို ငွေကြေးကုန်ကျမှုနည်းပါးစွာဖြင့် နေရာဒေသမရွေး ပေးစွမ်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေးသေဆုံးမှုလျော့ချရေးကို အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရန်၊ လိုအပ်သော ဆေးဝါးနှင့် ဆေးပစ္စည်းများကို အထောက်အပံ့ပေးရန်၊ လုပ်ငန်းများ ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အဆင့်ဆင့်ကြိုးကြပ်ဆောင်ရွက်ရန်တို့သည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ မွေးကင်းစနှင့် ကလေးကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းအား ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ပေးရာ၌ ယခင်ကကဲ့သို့ သီအိုရီ၊ သင်ခန်းစာများကိုပီးစားပေးမည် မဟုတ်ဘဲ Neonatalie, Prenatalie နှင့် Mamabreas စသည့် simulator များကို အသုံးပြုပြီး သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအား ကျွမ်းကျင်စွာပေးနိုင်ရန်အတွက် အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံကျသော မရှိမဖြစ်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လူတိုင်းလက်လှမ်းမီအောင် ဆောင်ရွက်ပေးမည့် အမျိုးသားကျန်းမာရေးစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ရာ၌ မွေးပြီး ၂၄ နာရီ မွေးကင်းစကလေး ပြုစောင့်ရှောက်မှု၊ သေးငယ်သော ကလေးပြုစောင့်ရှောက်မှုနှင့် မကျန်းမာသော ငါးနှစ်အောက်ကလေး ပေါင်းစည်းကုသခြင်းများသည် အရေးပါသောလုပ်ငန်းရပ်များဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ လုပ်ငန်းရပ်များသည် မွေးကင်းစကလေးအပါအဝင် ငါးနှစ်အောက်ကလေးသေဆုံးမှုကျဆင်းရေးအတွက် များစွာအထောက်အကူဖြစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဆေးတက္ကသိုလ်များမှ ကလေးကျန်းမာပညာဌာန၊ မွေးကင်းစကလေးပညာဌာနနှင့် သားဖွားမီးယပ်ပညာဌာနများမှ ပါမောက္ခများနှင့် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များမှ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးများ၊ ကလေးအထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ မွေးကင်းစကလေးအထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ သားဖွားမီးယပ်အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ USAID အဖွဲ့ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်တွင်း/ပြည်ပအစိုးရမဟုတ်သောအဖွဲ့အစည်းများနှင့် Ethnic Health Organization မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

(နိုင်လင်းကြည်)

ဆက်လက်၍ အမျိုးသားကျန်းမာရေးစီမံကိန်း၌ မိခင်၊ မွေးကင်းစနှင့် ကလေးကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် အာဟာရမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေး

# ဗီယက်နမ်နှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်များ ရရှိခြင်းအတွက် သမ္မတထရန် ချီးကျူး

**ဝါရှင်တန် ဇွန် ၁**  
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံအကြား ဒေါ်လာငွေ ဘီလီယံပေါင်းများစွာ အကျိုးဝင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးသဘောတူညီချက်များ ရရှိခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သမ္မတဒေါ်နယ်လ်ထရန်က ထုတ်ဖော်ချီးကျူးလိုက်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက ဇွန် ၁ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

အမေရိကန်သို့ရောက်ရှိနေသော ဗီယက်နမ်ဝန်ကြီးချုပ် ငွယ်ဖွန်ဖတ်သည် မေ ၃၁ ရက်က အိမ်ဖြူတော်၌ သမ္မတထရန်နှင့် တွေ့ဆုံကာ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အမေရိကန်နှင့် ဗီယက်နမ်အကြား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးသဘောတူညီချက် ၁၃ ရပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးသဘောတူညီချက်များမှာ ဒေါ်လာရှစ်ဘီလီယံ

အကျိုးဝင်ကြောင်း၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၌ အလုပ်အကိုင်နေရာ ၂၃၀၀၀ ကျော် ဖန်တီးပေးနိုင်ရန် အထောက်အကူပြုမည့်လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍လည်း ဒေါ်လာသုံးဘီလီယံ အကျိုးဝင်သည့် သဘောတူညီချက်များကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း အမေရိကန် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဌာနက ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ခြင်း၊ လေယာဉ်အင်ဂျင်ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ဝန်ဆောင်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်းတို့နှင့်ပတ်သက်၍ အမေရိကန် ဂျင်နရယ်အီလက်ထရစ် (ဂျီအီး) ကုမ္ပဏီနှင့်သက်ဆိုင်နေသော ဒေါ်လာ ၅ ဒသမ ၅၈ ဘီလီယံအကျိုးဝင်သည့် သဘောတူညီချက်များလည်း ပါဝင်ကြောင်း၊ ဗီယက်နမ်သို့ အမေရိကန် ဂျီအီးကုမ္ပဏီက ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ရောင်းချပေးမှုများအနက် အကြီးကျယ်ဆုံး လုပ်ဆောင်ချက်ဖြစ်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။



ဗီယက်နမ်က အမေရိကန်ထံမှ အလုံးအရင်းအလိုက် ထုတ်ကုန်များဝယ်ယူရန် စီစဉ်နိုင်ခြင်းဖြင့် အမေရိကန်၌ အလုပ်အကိုင်နေရာများ ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတထရန်က အိမ်ဖြူတော်တွင် သတင်းထောက်များအား ပြောကြားသည်။

ကွန်မြူနစ် ဗီယက်နမ်သည် မိမိတို့အတွက် စစ်အေးရန်သူနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံမဟုတ်တော့ဘဲ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသရှိ အရေးပါသော မိတ်ဖက်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်လာပြီဖြစ်ကြောင်း ထရန်က ပြောကြားသည်။

**ရိုက်တာ။**



## ဖိလစ်ပိုင်လေတပ်က သူပုန်အဖွဲ့ကို ပုံးကြဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာတွင် ပစ်မှတ်လွဲချော်မှုကြောင့် အစိုးရတပ်သား ၁၁ ဦးသေဆုံး

**မနီလာ ဇွန် ၁**  
ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းရှိ မာရာဝီမြို့အား သိမ်းယူထားသည့် အစ္စလာမစ် အစွန့်ခွာရေးအဖွဲ့များက ဖိလစ်ပိုင်လေတပ်က လေကြောင်းမှ စီးနင်းတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာတွင် အစိုးရတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၁ ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့တွင်ပြောကြားသည်။

မာရာဝီမြို့အား သူပုန်များက သိမ်းယူသည် ယခုနှစ်အတွင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံအတွက် အဆိုးဆုံးဆုံး လုံခြုံရေးပြဿနာတစ်ရပ်လည်း ဖြစ်သည်။

ဖိလစ်ပိုင်လေတပ်မှ လေယာဉ်နှစ်စင်းသည် မာရာဝီမြို့လယ်ပိုင်းရှိ သူပုန်များသိမ်းယူထားရာ ဒေသသို့ ပုံးကြဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာတွင် လေယာဉ်တစ်စင်းက ကြုံခဲ့သော ပုံးသည် ပစ်မှတ်လွဲချော်ကာ အစိုးရတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ရှိနေသော နေရာပေါ်သို့ ကျရောက်ခဲ့ကြောင်း၊ သူပုန်များ ခိုအောင်းနေသော

အဆောက်အအုံများအား အစိုးရတပ်ဖွဲ့က စစ်ဆင်ရေးဆင်နွှဲတိုက်ခိုက်လာမှု ကိုးရက်ကြာမြင့်ချိန်တွင် ယင်းဖြစ်ရပ်ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

မာရာဝီမြို့အတွင်း ခိုအောင်းနေသည့်သူပုန်များအနေဖြင့် မြေပြင်တပ်ဖွဲ့များ၏ထိုးစစ်ဆင်မှုနှင့် ရဟတ်ယာဉ်များ၏ ပုံးကျည်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုအား ဖိဆန်အားခံနေခြင်းအပေါ် အကြွင်းမဲ့ဖယ်ရှားပစ်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဖိလစ်ပိုင်လေတပ်ဖွဲ့က ပုံးကြဲတိုက်ခိုက်မှုကို စတင်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဖိလစ်ပိုင်လေတပ်မှလေယာဉ်တစ်စင်းက အစိုးရတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ပုံးကြဲတိုက်ခိုက်ခဲ့သည်ဖြစ်ရာမှ မတော်တမဖြစ်ရပ်သာဖြစ်ပြီး မိမိတို့ကြေကွဲဝမ်းနည်းမှုဖြစ်ရကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အတွင်းဝန် ဒဲလ်ဖင် လိုရန်ဇာနာက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားသည်။

**ရိုက်တာ။**

## တောင်ကိုရီးယား ဝန်ကြီးချုပ်ရာထူးအတွက် လီနက်ဒ်ယွန်အား လွှတ်တော်က အတည်ပြု

**ဆိုးလ် ဇွန် ၁**  
တောင်ကိုရီးယားအမျိုးသားလွှတ်တော်က ဝန်ကြီးချုပ် ရာထူးနေရာအတွက် သမ္မတမွန်ဂျေအင် ရွေးချယ်ထားသူ လီနက်ဒ်ယွန်အား ထပ်ဆင့်ထောက်ခံအတည်ပြုခဲ့ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရသိရသည်။

မေ ၃၁ ရက်တွင် လီနက်ဒ်ယွန်အား ဝန်ကြီးချုပ်ရာထူးအတွက် ရွေးချယ်ထားမှုကို လွှတ်တော်အမတ်များ၏ ဆန္ဒမဲပေးခြင်းဖြင့် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ရာ ထောက်ခံသူဆန္ဒမဲအရေအတွက်များသည်အတွက် လီနက်ဒ်ယွန်အား ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ခန့်အပ်အတည်ပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

လီနက်ဒ်ယွန်သည် ဂျီအိုလာစီရင်စုတောင်ပိုင်း၏ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဟောင်း တစ်ဦးဖြစ်သည်။ Dong-A Ilbo သတင်းစာတွင် အလုပ်လုပ်ခဲ့ပြီး တိုကျိုမြို့၏ တာဝန်ခံသတင်းထောက်တစ်ဦးလည်း ဖြစ်ခဲ့သည့်အပြင် ဥပဒေပြုသူတစ်ဦးအဖြစ်လည်း လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် လီနက်ဒ်ယွန်သည် ဂျပန်နှင့်တောင်ကိုရီးယားနှစ်နိုင်ငံ အပြန်အလှန် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် နိုင်ငံရေးဆောင်ရွက်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် မြှင့်တင်ပေးသည့် ဥပဒေပြုအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့၏ ဒုတိယအကြီးအကဲအဖြစ် အတွင်းရေးမှူးချုပ် ရာထူးတာဝန်ကို ထမ်းရွက်လျက်ရှိသည်။

အဓိကအတိုက်အခံပံ့ပိုးမှုဖြစ်သည့် ကိုရီးယားအမျိုးသားလွှတ်တော်က ရေးပါတီ၏ ဥပဒေပြုအမတ် ၁၀၀ ကျော်က လီနက်ဒ်ယွန်အား ဝန်ကြီးချုပ် ရာထူးခန့်အပ်ခြင်းကို ဆန့်ကျင်ခဲ့ကြသည်။ လီနက်ဒ်ယွန်အနေဖြင့် အခွန်ရှောင်ခြင်း၊ စစ်မှုထမ်းခြင်းဥပဒေကို သူ့သားက ဖောက်ဖျက်တိမ်းရှောင်ခြင်းတို့ဖြင့် စွပ်စွဲဝေဖန်ခြင်းခံနေရသည်။

အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များအား ရာထူးခန့်အပ်မှုတွင် လွှတ်တော်၏ ထောက်ခံအတည်ပြုခြင်းက အဓိကမကျသော်လည်း အချို့သောရာထူးနေရာများကို လွှတ်တော်တွင် ဆန္ဒမဲခံယူပြီး ဆုံးဖြတ်လေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးခန့်အပ်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ကန်ကျောင်းတစ်ခုသည် ရေပန်းအစားဆုံးသော ရွေးချယ်ခံထားရသူဖြစ်သည်။ သို့သော် သူ့သမီး၏ ကျောင်းအပ်နှံမှုအတွက် ဝင်ခွင့်ပုံစံလျှောက်လွှာတင်သွင်းရာတွင် မိမိကြိုက်နှစ်သက်သည့် အခြေခံပညာကျောင်းကို ရွေးချယ်တက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် နေရပ်လိပ်စာ မှားယွင်းစာရင်းသွင်းမိခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဝေဖန်မှုများမြင့်တက်လျက်ရှိသည်။

**အင်န်အိတ်ချ်ကေ။**



တောင်ကိုရီးယား ဝန်ကြီးချုပ်သစ် လီနက်ဒ်ယွန်။

**ဆင်ဟွာ။**

## စီ-၉၁၉ အမျိုးအစားလေယာဉ်ကို အီးယူက အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ထုတ်ပေးနိုင်ရေး ဂျပန်အား တရုတ် တိုက်တွန်း

**ဘာလင် ဇွန် ၁**  
တရုတ်နိုင်ငံလုပ် စီ-၉၁၉ အမျိုးအစားခရီးသည်တင်ဂျက်လေယာဉ်ကို ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ခရီးစဉ်ပျံသန်းနိုင်သော လေယာဉ်အဖြစ် ဥရောပသမဂ္ဂ (အီးယူ) က အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်ထုတ်ပေးလာစေရေးအတွက် ဂျပန်နိုင်ငံက အကူအညီပေးရန် တရုတ်ဝန်ကြီးချုပ် လီခချန်းက ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် အိန်ဂျလာမာကလ်နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ် အတွင်း တိုက်တွန်းပြောကြားလိုက်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက ဇွန် ၁ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

တရုတ်နှင့်ဂျပန် အစိုးရအဖွဲ့ အကြီးအကဲများ၏ နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် ဘာလင်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ဝန်ကြီးချုပ် လီသည် တရုတ်နိုင်ငံလုပ် ခရီးသည်တင်ဂျက်လေယာဉ်အား အီးယူက ဘေးကင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ထုတ်ပေးလာစေရေးအတွက် ဂျပန်နိုင်ငံက အကူအညီပေးရန် ဝန်ကြီးချုပ် မာကလ်အား တိုက်တွန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်လက စီ-၉၁၉ အမျိုးအစားခရီးသည်တင်ဂျက်လေယာဉ်ကို ပထမ

ဆုံးအကြိမ် ခရီးစဉ်ပျံသန်းမှု စမ်းသပ်ခဲ့သည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့မြို့ပြလေကြောင်းဈေးကွက်သို့ ပိုမိုထိုးဖောက်ဝင်ရောက်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပြီး အဆင့်မြင့်နည်းပညာဖြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းကဏ္ဍကို မြှင့်တင်နိုင်ရန်လည်း ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်နေချိန်တွင် အဆိုပါအမျိုးအစားဂျက်လေယာဉ်အမျိုးအစား ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ခရီးစဉ်ပျံသန်းနိုင်သော လေယာဉ်အဖြစ် အီးယူက အသိအမှတ်ပြုလာရေးမှာအရေးကြီးကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

**ဆင်ဟွာ။**



ပြည်တွင်းရေးရာ



ကလေးစာပေပွဲတော်(တောင်ကြီး) ပြင်ဆင်ထားမှုများ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

တောင်ကြီး ဇွန် ၁ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဖေမြင့်သည် ယနေ့မနက်လွဲပိုင်းတွင် ကလေးစာပေပွဲတော် ကျင်းပမည့် တောင်ကြီးတက္ကသိုလ်သို့ရောက်ရှိပြီး ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပမည့် နေရာ၊ ခန်းမအတွင်းရှိ ဆရာကြီး မင်းသုဝဏ်၏ ဘဝဖြစ်စဉ်မှတ်တမ်းပြခန်း၊ ဆရာကြီး မင်းသုဝဏ်ရေးသားခဲ့သော စာအုပ်များ၊ ကလေးစာဖတ်

ခန်း၊ ဝိမ်းကစားမည့်နေရာ၊ အစိုးရကျောင်းများနှင့် ကိုယ်ပိုင် ကျောင်းများ၏ပြခန်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ ပြခန်းများ၊ စာပေ တောပြောပွဲကျင်းပမည့်နေရာများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်ဦးမောင်ဖေနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်း ပြသသည်။

မိုးလွင်ဦး(လွိုင်လင်)

Advertisement for 'ကလေးစာပေပွဲတော် (တောင်ကြီး)' featuring logos, dates, and contact information.

ကလေးစာပေပွဲတော်(တောင်ကြီး)တွင် ပြခန်းများအစုံအလင် ပြသသွားမည်

တောင်ကြီး ဇွန် ၁ ကလေးစာပေပွဲတော်(တောင်ကြီး)ကို ဇွန် ၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် စတင် ဖွင့်လှစ်တော့မည်ဖြစ်သည်။ ကလေးစာပေပွဲတော်တွင် ကလေး စာပေများစွာ ရေးသားခဲ့သည့် ဆရာကြီးမင်းသုဝဏ်၏ စာပေ လက်ရာများ၊ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ ကလေးစာအုပ်ပြခန်း၊ 3D ပြခန်း၊ ကလေးစာဖတ်ခန်း၊ နည်းပညာ မိတ်ဆက်ပြခန်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့ အခြေခံပညာကျောင်း များမှ စုပေါင်း၍ ခင်းကျင်းပြသထား သည့် သိပ္ပံလက်တွေ့ပြခန်း၊ အိမ်တွင်း မှုပြခန်း၊ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ ပြခန်း၊ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုပြခန်း၊ ပညာ

ပေးပြခန်း၊ ဒေသလက်မှုလုပ်ငန်း ပြခန်း၊ တောင်ကြီးမြို့ ပညာရေး ကောလိပ်၊ တောင်ကြီးတက္ကသိုလ်၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် ကွန်ပျူတာ တက္ကသိုလ်များက ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ် သည့် ပြခန်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မှုခင်းအသိ ပညာပေး ရွှေ့လျားစာကြည့်တိုက် ပြခန်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် အသိပညာပေးပြခန်း၊ ကုန်းလမ်း ပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်း၊ ယာဉ် စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိ ပညာပေးပြခန်း၊ နာရေးကူညီမှုအသင်း (ရန်ကုန်)မှ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်း၊ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများမှ ပြသ ထားသည့် ပညာရေးနှင့် သင်ထောက် ကူပြခန်း၊ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုနှင့် ဒေသလက်မှုလုပ်ငန်းပြခန်း၊ သိပ္ပံ ပြခန်း၊ ပညာပန်းတိုင် ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်း ပြခန်း၊ မန်းညွန့်စံ သင်ထောက်ကူပြခန်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း များမှ ခင်းကျင်းထားသည့် ပြခန်းနှင့် U Book Education မှ ခင်းကျင်း ပြသထားသည့်ပြခန်းများအပြင် မြန်မာ့ ရုပ်သေး အနုပညာဖျော်ဖြေရေးနှင့် မျက်လှည့်ဖျော်ဖြေရေးများကိုလည်း ပွဲတော်ရက်အတွင်း ပွဲတော်လာကလေး များအား ဖျော်ဖြေသွားမည်ဖြစ်ပြီး မည်သူမဆို လာရောက်ဆင်နွှဲနိုင် ကြောင်း သိရသည်။(အောင်မင်းဟန်)

စာအုပ်စာပေ လူမိတ်ဆွေ | ပညာရွှေအိုး လူမခိုး

ကလေးများနှင့် ဆုလက်ဆောင်

ခင်သီတာညွန့် (အင်းစိန်)

နှစ်သစ်ကူးပြောင်း တန်ခူးလအလယ်တွင် အခြေခံပညာကျောင်းများ အောင်စာရင်းထွက်ကြသလို စာမေးပွဲ အောင်သောကလေးများ ပျော်ကြာ မိဘတို့အမောပြေရသည်။ ဒါကြောင့်မို့ နောက်တစ်လဖြစ်သည့် မေလမှာ မိဘအများစု မိမိတို့သားသမီးများအတွက် ငွေကုန်ကြေးကျများသောလ ဖြစ်သည်။ ကျောင်းဝတ်စုံ အင်္ကျီအသစ်များ၊ ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများပြင်ဆင်ရ ဝယ်ရသည်ပဲ မဟုတ်ပါလား။

လည်း ကလေးအတွက် ပျော်ရွှင်မှုဖြစ်မလာနိုင်ပါ။ ကလေးဟူသည် မိမိက အမှားလုပ်ခဲ့ရင်တောင်မှ ထိုအမှားကို ကြိုတင်မသိသူ၊ လုပ်ချင်လို့သာလုပ်ခြင်း ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ကလေးများသည် စာရိတ္တမရှိသေးသူများဟု စိတ်ပညာရှင် များက ဆိုကြသည်။

လက်ဆောင်ပေးခြင်းသည် ကလေးတို့အား ချစ်ကြောင်းပြရာတွင် တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်သည်။ ကလေးနှင့် လက်ဆောင်သည် ခွဲခြား၍မရပေ။ လက်ဆောင်သည် ကလေး များအတွက် တန်ဖိုးကြီးသောအရာတစ်ခု ဖြစ်သည်။ လက်ဆောင်မှ ရိုးရိုးလက်ဆောင် မဟုတ်။ အတန်းအသစ်အတွက် ဆုလက်ဆောင်ဖြစ်မည်ဆိုပါက

- ၃။ လက်တွေ့လုပ်ကိုင်ပေးခြင်း၊
၄။ ထိတွေ့ချစ်ခင်ကြင်နာမှုပြုခြင်း၊
၅။ လက်ဆောင်ပေးခြင်းတို့ အတိအလင်းပါဝင်ပါသည်။



**ပြည်တွင်းရေးရာ**



**လုံခြုံရေးကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေး**

**နေပြည်တော် ၈ ဇွန်** ။ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးနှင့် ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖန်းဖန်ဟွေနှင့် အဖွဲ့အား ယနေ့ ညနေ ၇ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် လုံခြုံရေးကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

**မျှော်လင့်ပန်းခင်း ငြိမ်းချမ်းခြင်း**

- ◆ ချိုးငှက်ကလေး စိမ်းလန်းတေးဆို ငြိမ်းချမ်းရေးကို ကြိုနေပြီ...။
  - ◆ တိုင်းရင်းသားချင်း တွေ့ဆုံခြင်းဖြင့် နှလုံးသားချင်း ပေါင်းဆုံရင်းကာ ယုံကြည်ခြင်း ဥယျာဉ်နန်း ပန်းခင်းလမ်းတည်...။
  - ◆ ယမ်းခိုးဝေရာ ပန်းမိုးရွာ ရွာစေမည် “ပြည်မြန်မာ” မျှော်လင့်ခြင်း...။
  - ◆ (အို...နောင်ညီ) ချစ်ကြည်မှု အခြေခံ ဖြစ်တည်မှု အမွေမှန် အရည်တည်ရန် ရင်ထဲကိန်းပါလို့ အစဉ်အမြဲ စိမ်းလန်းအောင် ယှဉ်တွဲ ထိန်းစမ်းပါကွယ် ငြိမ်းချမ်းပန်းခင်း။ ။
- (ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်း လျှောက်လှမ်းသူအားလုံးကို ဂုဏ်ပြုလျက်...)
- မျိုးမြတ်မြတ်မြင့်မောင်

**မြန်မာနိုင်ငံ၏ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ချုပ်ငြိမ်းစေရန် လုပ်ဆောင်နေမှုအခြေအနေများ ဆွေးနွေး**

**နေပြည်တော် ၈ ဇွန်** ။ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာန စစ်ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖန်းဖန်ဟွေအား ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိမိမာန်ရှေ့၌ ဂုဏ်ပြု တပ်ဖွဲ့ဖြင့် ကြိုဆိုသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာန စစ်ဦးစီးချုပ်တို့သည် ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့၏ အလေးပြုခြင်းကိုခံယူကြပြီး ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့ကို စစ်ဆေး သည်။

ထို့နောက် ဧည့်သည်တော် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်တို့သည် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြသည်။(ယာဝုံ)

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် သမိုင်းအစဉ်အလာအရ မြန်မာ-တရုတ်နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု အခြေ အနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ချုပ်ငြိမ်း စေရန် NCA လမ်းကြောင်းပေါ်တွင် အခြေခံ၍ လုပ်ဆောင်နေမှုအခြေအနေများ၊ နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား တပ်မတော်(ကြည်း၊ရေလေ) နယ်ပယ် အစုံတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့်တင်ရေး ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံလုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ညပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တရုတ်ပြည်သူ့



လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာန စစ်ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖန်းဖန်ဟွေအား ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်း ဧည့်ခံသည်။

ထို့ပြင် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းက အဆိုပါချစ်ကြည်ရေး ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် နေပြည်တော်ရှိ သူရဲကောင်းစစ်သည်ဗိမာန်သို့ သွားရောက်၍

အထိမ်းအမှတ်ကျောက်တိုင်ရွှေ၌ ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းချကာ နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ရင်း အသက်စွန့်လွှတ်ခဲ့ ရသည့် သူရဲကောင်းများကို အလေးပြုပြီး ဧည့်သည်တော်မှတ်တမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

**မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပညာရေးပြပွဲ ရန်ကုန်မြို့ တပ်မတော်ခန်းမ၌ ကျင်းပမည်**

**ရန်ကုန် ၈ ဇွန်** ။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပညာရေးကဏ္ဍများနှင့် ပိုမိုထိတွေ့ခွင့် ရရှိရေးရည်ရွယ်ကာ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန Trade Training Institute နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂတို့၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် မြန်မာ ကျောင်းသားများအနေဖြင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတက္ကသိုလ် များ၊ ပညာရေးဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများနှင့် သင်တန်းများကို ကောင်းမွန်မှန်ကန်စွာရွေးချယ်နိုင်ရန် အတွက် ပညာရေးအခွင့်အလမ်းများကို တစုတဝေးတည်း ခင်းကျင်းပြသမည်ဖြစ်သည့် “မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပညာရေးပြပွဲ- ၂၀၁၇” (International Education Fair Myanmar - 2017) ကို ရန်ကုန်မြို့၊ ဦးစိစာရလမ်း တပ်မတော်ခန်းမ၌ ၈ ဇွန် ၉ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ

ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ပြပွဲတွင် ပြည်တွင်းပြည်ပမှ တက္ကသိုလ်နှင့် ကောလိပ် များ၊ ပုဂ္ဂလိကကျောင်းများ၊ ပညာရေးသင်တန်းကျောင်း များ၊ စီးပွားရေးနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းကျောင်းများနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာသင်တန်းကျောင်းများ၊ နိုင်ငံခြား ဘာသာသင်တန်းကျောင်းများ၊ နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့် သင်တန်းကျောင်းများ၊ အနုပညာနှင့် ပတ်သက်သော သင်တန်းကျောင်းများ၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားဆိုင်ရာသင် တန်းကျောင်းများ၊ ပညာရေးအတိုင်ပင်ခံသင်တန်း ကျောင်းများ၊ အင်ဂျင်နီယာဘာသာရပ်ဆိုင်ရာသင်တန်း ကျောင်းများ၊ ဆေးပညာဆိုင်ရာသင်တန်းကျောင်းများ၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်းများ၊ ပညာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် စာအုပ်စာပေများ၊

စာရေးကိရိယာအမျိုးမျိုးတို့ကို အများပြည်သူမှ ထိထိ ရောက်ရောက် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေရန်နှင့် ပညာရေးကဏ္ဍ ပိုမိုမြင့်မားမှုအတွက် အထောက် အပံ့ဖြစ်စေရန်ရည်ရွယ်၍ စီစဉ်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

၎င်းပြင် ပညာရေးဆိုင်ရာကျောင်းများနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို တစ်နေရာတည်းတွင် စုစည်းထားသည့် အတွက် ပညာရေးကဏ္ဍပြောင်းလဲတိုးတက်မှု အခြေအနေ များကို သိရှိသုံးသပ်နိုင်ခြင်း၊ ပညာရပ်ဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းသိရှိနိုင်ပြီး ဆွေးနွေးဖလှယ်နိုင်ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်အလိုက် ဆွေးနွေးဟောပြောခြင်းများ စီစဉ်ထား မည်ဖြစ်သည့်အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ပညာရေးစိတ်ပါဝင်စားသူများအတွက် ပိုမိုအကျိုးဖြစ်

ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း Marketing Executive ဦးထူးဇော်အောင်က ပြောကြားသည်။

ပြပွဲတွင် “Education & Career Talk Show” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဦးခင်မောင်ညို(ဘောဂဗေဒ)၊ CVT-Myanmar မှ CEO ဒေါ်ခင်မြတ်စန္ဒာနှင့် TTI မှ Assistant Director ဦးသိန်းမြင့်ဝေတို့က ဆွေးနွေး ဟောပြောမည်ဖြစ်သည့်အပြင် ပြပွဲရက်များအတွင်း လာရောက်လေ့လာသူများ၊ ကျောင်းသားလူငယ်များကို သက်ဆိုင်ရာပညာရေးကျောင်းများမှ ပညာရှင်များက လည်း နေ့စဉ်ပညာရပ်အလိုက် ဆွေးနွေးဟောပြောသွား မည်ဖြစ်သည်။

(ကြေးမုံ)

**သစ်ပင်စိုက်လျှင် တိုဝန်းကျင်၊ စိမ်းစိုလှပ ကြည်နူးရ၏။**





ပြည်တွင်းရေးရာ

မိုရမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့်

ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများ

ပြန်လည်ထူထောင်ရေး

လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှု

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်

ဦးညီပုနှင့်အဖွဲ့ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

စစ်တွေ ဇွန် ၁

ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်တွင် တိုက်ခတ်ခဲ့သည့် မိုရမုန်တိုင်း၏ အရှိန်ကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေ မြို့ပေါ်တွင် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်နေရာများကို စစ်တွေ တပ်နယ်မှ နယ်မြေခံတပ်မတော် သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သစ်ပင် သစ်ကိုင်းများ ဖယ်ရှားရှင်းလင်းခြင်း၊ အမှိုက်သရိုက်များ ရှင်းလင်းခြင်း၊ ပျက်စီးအဆောက်အအုံများ ပြန်လည် ပြုပြင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ သည်။

ဇွန် ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုနှင့် အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်မောင်မောင်စိုး တို့သည် ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ခုတင်(၅၀၀)ဆုံ အထွေထွေရောဂါကု ဆေးရုံကြီး၊ ဦးဥက္ကဋ္ဌမလန်းခြံ၊ ကျေးတော ရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းနှင့် အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်း (ခွဲ) အမှတ်(၄)အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်း၊ ရူပမြောက်ရပ်ကွက်ရှိ အမှတ်(၄) အခြေခံပညာအလယ်တန်း ကျောင်း၊ စက်ရုံစုရပ်ကွက်ရှိ အမှတ် (၁) အခြေခံပညာအလယ်တန်း ကျောင်းများတွင် နယ်မြေခံ တပ်မတော်သားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များက ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းမှူးတို့က လေမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် စာသင်ကျောင်းအချို့ ကို ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီများဖြင့် လည်းကောင်း၊ အချို့စာသင်ကျောင်း များကို နယ်မြေခံတပ်မတော် အင်ဂျင် နီယာတပ်ဖွဲ့များဖြင့် လည်းကောင်း ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးသွားရန်အတွက် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင် ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။

(သတင်းစဉ်)



မုန်တိုင်းကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဒေသများအတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိ

စစ်တွေ ဇွန် ၁

မိုရမုန်တိုင်းကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပွားခဲ့သည့်ဒေသများရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ အတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ဇွန် ၁ ရက်တွင် တပ်မတော်လေယာဉ်ဖြင့် ရန်ကုန်မြို့မှ စစ်တွေမြို့သို့ ဆက်လက်ပို့ဆောင် ပေးလျက်ရှိရာ စစ်တွေမြို့ နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများက တပ်မတော်လေယာဉ်မှတစ်ဆင့် တပ်မတော် မော်တော် ယာဉ်များပေါ်သို့ ရွှေ့ပြောင်းတင်ဆောင်၍ သတ်မှတ်နေရာသို့ ပို့ဆောင်ပေးသည်။

အဆိုပါ တပ်မတော်လေယာဉ်ဖြင့် စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိလာသည့် ခေါက်ဆွဲခြောက်အတွဲ ၄၀၊ ဒန်အိုး အိတ် ၃၀၊ အမဲစည်သွပ်ဘူးဖာ ၁၀၀၊ မျှစ်စားတော်ပဲဘူး ၂၅ ဖာ၊ ရေသန့် ၂၀ လီတာဘူး ၁၅၀ စုစုပေါင်း ၇ ဒသမ ၁၄ တန်အား မုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပွားခဲ့သည့်ဒေသများရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများထံ တာဝန် ရှိသူများက ဆက်လက်ပေးပို့လှူဒါန်းမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် စာသင်ကျောင်းခေါင်မိုးများ ပျက်စီးနေမှု နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများက ပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

အမ်း ဇွန် ၁

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မိုရမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် စာသင်ကျောင်းအမိုးများ ပျက်စီးခြင်းနှင့် သစ်ပင်များ လဲကျနေမှုများကို မေ ၃၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများက ပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ကျောင်း ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသည်။ မြောက်ဦး၊ ကျောက်ဖြူနှင့် သံတွဲမြို့တို့ရှိ စာသင်ကျောင်းများတွင် မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် စာသင်ကျောင်းခေါင်မိုးများပျက်စီးနေမှုကို ပြန်လည်ပြုပြင် ပေးခြင်း၊ သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများ ကျိုးပဲ့ပျက်စီးနေမှုများကို ဖယ်ရှားရှင်းလင်းပေးခြင်း၊ ရေဝပ်နေသော ရေအိုင်များအား ဖောက်ထုတ်ရှင်းလင်းပေးခြင်းနှင့် ဒေသခံကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဇွန် ၁ ရက်တွင် အချိန်မီ ကျောင်းတက်ရောက် နိုင်ရေးအတွက် ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများက ပိုင်းဝန်းကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ရခိုင်ပြည်နယ်၌ မုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးသွားသော သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများနှင့် အမှိုက်သရိုက်များအား ဖယ်ရှားရှင်းလင်း

စစ်တွေ ဇွန် ၁

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မေ ၂၉ ရက်တွင် တိုက်ခတ်ခဲ့သော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုရမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော အမှိုက်သရိုက်များ၊ ကျိုးကျနေသော သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများကို စစ်တွေတပ်နယ်မှ နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မေ ၃၁ ရက်တွင် ပူးပေါင်းရှင်းလင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ထို့ပြင် မုန်တိုင်းဒဏ်ခံရသော စစ်တွေမြို့ရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအား ထောက်ပံ့ရန်အတွက် တပ်မတော်လေယာဉ်ဖြင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပို့ဆောင်ခဲ့ရာ မွန်လွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် စစ်တွေလေဆိပ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီး အဆိုပါထောက်ပံ့ပစ္စည်းများအား မုန်တိုင်းဒဏ်ခံဒေသများသို့ ဆက်လက်ပေးပို့ ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

မောင်တောမြို့နယ်၌ အကြမ်းဖက်သင်တန်း တက်ရောက်ခဲ့သူနှစ်ဦးနှင့် မသင်္ကာသူများအား ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်၌ နယ်မြေလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ကင်းလှည့်ဆောင်ရွက်စဉ် မေ ၂၉ ရက် ညပိုင်းက ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့် သရေကုန်းတန်း(အနောက်ရွာ)နေ အဒူရာမန်အား စစ်ဆေးရာမှ အကြမ်းဖက်သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သူနှစ်ဦးနှင့် မသင်္ကာသူများအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဖမ်းဆီးရမိသူ အဒူရာမန်အား စစ်ဆေးချက်အရ ၎င်းသည် လေယာဉ်တွင်းကျေးရွာမှ ရာအိမ်မှူးနှစ်ဦးအား လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရန် စီစဉ် နေကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သော ခြောက်လခန့်ကတည်းက တစ်ရွာတည်းနေ ရော်ဒီဟူဆော၏ နေအိမ်တွင် ၎င်းတို့ အဖွဲ့ဝင် ၁၂ ဦးသည် အကြမ်းဖက် သင်တန်းများ သင်ကြားခဲ့ကြောင်း ထွက်ဆိုသည်။

နယ်မြေလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သတင်းအရ ယမန်နေ့ နံနက် ပိုင်းက သရေကုန်းတန်း(အနောက်ရွာ)မှ အကြမ်းဖက်သင်တန်း တက်ရောက် ခဲ့သူများ၏ နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ရော်ဒီမှူးဒူးလွှာ(ခ) ရော်ဒီဟူလွှာ နှင့် ဖုတူးယာ(ခ) အေနာတူလွှာတို့နှစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးစဉ် ထွက်ပြေးသူ ဆော်လီမူလာ အပါအဝင် မသင်္ကာသူငါးဦးအား ထပ်မံဖမ်းဆီး ရမိခဲ့ကြောင်း၊ အကြမ်းဖက်သင်တန်း တက်ရောက်ခဲ့သူများ၏ နေအိမ် အတွင်းမှ အရိုးအသွား ၁၂ လက်မခန့်ရှိ ဓားဦးချွန်နှစ်ချောင်းနှင့် အရိုး အသွား သုံးပေကျော်ခန့်ရှိ ဓားရှည် တစ်ချောင်းတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

မောင်တောမြို့နယ်၌ လမ်းလျှောက်စကားပြောစက် အလုံး ၄၀ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁

မောင်တောမြို့နယ် ဇီးပင်ချောင်းစခန်းမှ နယ်မြေလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ သည် နယ်မြေရှင်းလင်းဆောင်ရွက်စဉ် ယမန်နေ့ညနေပိုင်းက ချောင်း ကုလားမြောက်ရွာရှိ နေအိမ်တစ်လုံးမှ စကားပြောစက်အလုံး ၄၀ နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ နယ်မြေလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ယမန်နေ့ညနေ ၄ နာရီခန့်က ချောင်းကုလားမြောက်ရွာနေ မောလဝီဘော်နီဂိုအာမီ၏ နေအိမ် အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စကားပြောစက်အလုံး ၄၀၊ ဘက်ထရီ ၂၆ ခု၊ အားသွင်းခုံ ၄၀၊ စက္ကူဘူး ၁၀ ဘူး သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အိမ်ရှင် မော်လဝီ ဘော်နီဂိုအာမီမှာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

မောင်တောမြို့နယ် ရေတွင်းပြင်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား လူ ၃၀ ခန့်က ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွား

နေပြည်တော် ဇွန် ၁

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် ရေတွင်းပြင်ရွာမှ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေး မှူးအား မေ ၂၉ ရက် ညပိုင်းက တုတ်၊ ဓားများ ကိုင်ဆောင်ထားသည့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့က ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားကြောင်း သိရသည်။

မောင်တောမြို့နယ် ရေတွင်းပြင်ကျေးရွာအုပ်စု ရေတွင်းပြင်ရွာမှ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ရှောင်ရှားအာလောင်(ခ)ကျော်ဆွေသည် နေအိမ် တွင် ယောက္ခမ၊ သမက်ဖြစ်သူတို့နှင့် အတူရှိနေစဉ် မေ ၂၉ ရက် ည ၁၁ နာရီခန့်တွင် တုတ်၊ ဓားများ ကိုင်ဆောင်ထားသည့် မျက်နှာဖုံးစွပ် လူ ၃၀ ခန့်က နေအိမ်တံခါးများ ချိုးဖျက်ပြီး ရှောင်ရှားအာလောင်အား ရိုက်နှက် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

တောင်ကုတ်မြို့နယ်၌ တရားမဝင်လိုက်ပါသူ သုံးဦးနှင့် လိုက်ပါပို့ဆောင်သူတို့အား ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁

ရခိုင်ပြည်နယ် တောင်ကုတ်မြို့နယ် တောင်ပုံကြီး စစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ မေ ၃၀ ရက် ညပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့သို့ တရားမဝင်သွားရောက်မည့်သူ သုံးဦးနှင့် လိုက်ပါ ပို့ဆောင်သူတစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နယ်မြေလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မေ ၃၀ ရက် ည ၁၀ နာရီခန့်က တောင်ကုတ်မှ ရန်ကုန်သို့ မောင်းနှင်လာသော ခရီးသည်တင်ယာဉ်အား စစ်ဆေးရာ ကျောက်ဖြူမြို့နယ် ကျောက်တစ်လုံး ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းမှ မချီချိုင်း(ခ) ရိုရိုတာ (၂၄)နှစ်နှင့် သားဖြစ်သူ ထက်ကျော်လင်း (၆)နှစ်၊ သမီးဖြစ်သူ လင်းလင်းရည်ဝင်း(၃)နှစ်တို့အား ကျောက်ဖြူမြို့နေသူ ဦးလှသိန်းက အကြေးငွေ ခုနစ်သိန်းကျပ်ရယူ၍ ခေါ်ဆောင်လာခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရှိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

ဇွဲကပင်ကုန်သွယ်မှုဗဟိုဌာန ဖွင့်လှစ်

ဘားအံ ဇွန် ၁
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
ကုန်သွယ်မှုနှင့်တင်ပို့ရေးဦးစီးဌာန ဇွဲကပင်ကုန်သွယ်မှုဗဟိုဌာနဖွင့်ပွဲကို မေ ၃၀ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကရင်ပြည်နယ်
ဘားအံမြို့ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက် သစ္စာလမ်းရှိ အဆိုပါ
အဆောက်အအုံရှေ့၌ ကျင်းပရာ ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီး
ချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင်
ယခင်က ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု
အားနည်းပြီး ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုများသည်လည်း
နည်းပါးခဲ့ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်မှ စီမံဆောင်ရွက်
ပေးသည့် ဇွဲကပင်ကုန်သွယ်မှုဗဟိုဌာနသည် ပြည်နယ်၏
ခြေလှမ်းတစ်ခုပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ တရားနည်းလမ်းကျသည့်
တရားဥပဒေစိုးမိုးနေရာ မူဘောင်အတွင်းမှနေ၍ ဆောင်ရွက်
ပေးသည့် လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး တရားနည်းလမ်းကျကျဖြင့်
လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် ဗဟိုအဆင့်မှ လာရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးသည့်
အတွက် အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြား
သည်။

ထို့နောက် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး
ဝန်ကြီးဌာန ကုန်သွယ်မှုနှင့်တင်ပို့ရေးဦးစီးဌာန
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်စိုးက ဇွဲကပင်ကုန်သွယ်မှု
ဗဟိုဌာနဖွင့်လှစ်ခြင်းအကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်၊ ပြည်နယ်စီမံ
ကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးသန်း
နိုင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်စိုးတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်
ဖွင့်လှစ်ပေးကြကာ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ဒေသထွက်ကုန်
ပြခန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။
နိုင်ငံ၏ထုတ်ကုန်များသည် တိုင်းဒေသကြီး၊
ပြည်နယ်အလိုက် အခြေခံထားသည့်အတွက် ဒေသအတွင်း
ရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် စီးပွားရေးနှင့်
ပတ်သက်သည့် သတင်းအချက်အလက်များရရှိရန်၊ ဒေသ
၏ထွက်ကုန်များကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်ရန်၊ ပြည်တွင်းကုန်သွယ်
မှုနှင့် ပြည်ပပို့ကုန် တိုးတက်လာစေပြီး နိုင်ငံ၏ဝင်ငွေ
တိုးတက်ရရှိလာစေရန်၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးတို့
တွင်ရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အားကောင်းလာစေရေး



သည် တိုင်းပြည်၏ အခြေခံကျသည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် ရှေးအတွက် ဇွဲကပင်ကုန်သွယ်မှုဗဟိုဌာနအား ဖွင့်လှစ်ရ
အတွက် ဒေသ၏စီးပွားရေးနှင့် ဒေသ၏ အစိုးရကို ကူညီ
ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)



ကုန်သေတ္တာထိန်းချုပ်ရေးယူနစ် ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဇွန် ၁
စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး
ဌာန အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနနှင့်
UNODC-WCO တို့ ပူးပေါင်း၍
ကုန်သေတ္တာထိန်းချုပ်ရေးယူနစ်
(CCU) ဖွင့်ပွဲကို မေ ၃၁ ရက် နံနက်
ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ အလုံမြို့နယ်
မြန်မာစက်မှုဆိပ်ကမ်း (MIP)၌
ကျင်းပခဲ့ကြောင်း အကောက်ခွန်ဦးစီး

ဌာနမှ သိရသည်။
အကောက်ခွန် ဦးစီးဌာနနှင့်
UNODC-WCO တို့ ပူးပေါင်း၍
ကုန်သေတ္တာထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်း
များကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်နိုင်မည်
ဖြစ်သည်။
အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ အကောက်
ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
ဦးကျော်ထင်၊ မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာ
ပိုင်အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာ
နိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ဒုတိယတိုင်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးကြီး
မျိုးဆွေ၊ အကောက်ခွန်နှင့် မူးယစ်
တပ်ဖွဲ့တို့မှ သင်တန်းသားများ
တက်ရောက်ကြပြီး ကုန်သေတ္တာထိန်း
ချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု
ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကြ
သည်။ (၀၀၀)

(၃)ကြိမ်မြောက် ကျပ်သိန်းတစ်သောင်းဆု ရှမ်းပြည်နယ် ပင်လုံမြို့မှဆွတ်ခူး

ရန်ကုန် ဇွန် ၁
(၃)ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၅၀၀ တန် ထိဖွင့်ပွဲကို ဇွန် ၁ ရက်
က ရန်ကုန်မြို့ အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ၌ ကျင်းပခဲ့ရာ
ဆုပေးပေး တစ်သိန်းကျော် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ကျပ်သိန်း
တစ်သောင်းဆုအား ရှမ်းပြည်နယ် ပင်လုံမြို့မှ အောင်ဘာ
လေထိကမ်းသူက ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့ကြောင်း အောင်ဘာလေ
သိန်းဆုဌာနခွဲမှ သိရသည်။
ကျပ်သိန်းတစ်သောင်း ကံထူးသူအား တောင်ကြီးမြို့
မိုးယံရွှေလမ်းနှင့်မြတ်ဆုကုဏေထိဆိုင်မှ ရောင်းချခဲ့ခြင်း
ဖြစ်ပြီး မူကြိုအရွယ်ကလေးငယ် မထူးသဒ္ဓါအောင်က
ရွေးချယ်ပေးခဲ့သည့် ထိလက်မှတ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
(၃)ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၅၀၀ တန် ထိဖွင့်ပွဲတွင် အမြင့်ဆုံးဆု
ကျပ်သိန်း တစ်သောင်းဆုကို ရှမ်းပြည်နယ်မှဆွတ်ခူးရရှိ
ခဲ့ပြီး (၁)ကြိမ်မြောက် ထိဖွင့်ပွဲတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ လည်း
ကောင်း၊ (၂)ကြိမ်မြောက် ထိဖွင့်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ
ကြီးမှလည်းကောင်း ကံထူးရှင်များက အသီးသီးဆွတ်ခူး
ရရှိခဲ့ကြသည်။
(၃)ကြိမ်မြောက် အောင်ဘာလေထိဖွင့်ပွဲတွင် အထူးဆု
ကြီးစနစ်၌ အမြင့်ဆုံးဆု ကျပ်သိန်းတစ်သောင်းဆု တစ်ဆု
အပြင် ကျပ်သိန်းငါးထောင်ဆု တစ်ဆု၊ ကျပ်သိန်းတစ်ထောင်
ဆု တစ်ဆု၊ ဆုတစ်ဆုချင်းစနစ်တွင် ကျပ်သိန်းတစ်ရာဆု
၃၇ ဆု၊ ကျပ်သိန်းငါးဆယ်ဆု ၃၉ ဆု၊ ကျပ်ဆယ်သိန်းဆု

၄၁ ဆု၊ ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ဆုပေးစနစ်တွင် ကျပ်သုံး
သိန်းဆု ၁၀၀၊ ကျပ် နှစ်သိန်းဆု ၁၀၀၊ ကျပ်တစ်သိန်းဆု
၂၉၀၀၊ ကျပ် ငါးသောင်းဆု ၇၀၀၀ အပါအဝင်
စုစုပေါင်း ဆုပေးအရေအတွက် ၁၀၀၂၂ ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။
ဇွန် ၁ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်မည့် ထိဖွင့်ပွဲအတွက်
ထိလက်မှတ်ရောင်းရငွေ စုစုပေါင်းမှာ ကျပ်သန်းပေါင်း
၁၄၇၂၇ ဒသမ ၂၄ ဖြစ်ပြီး ထိလက်မှတ်ရောင်းရငွေပေါင်း၏
၆၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ထိဆုငွေအဖြစ် ပြန်လည်ခွဲဝေချီးမြှင့်သည်
ဖြစ်ရာ ထိဆုငွေပေါင်း ၈၈၃၆ ဒသမ ၃၄၄ သန်း ချီးမြှင့်
ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ ထိဖွင့်ပွဲအတွက် ရောင်းချခဲ့ရသည့်
ထိလက်မှတ်ပေါင်းမှာ (၃)ကြိမ်မြောက်နှင့် ဇွန် ၁ ရက်တွင်
ဖွင့်လှစ်မည့်ဟူသော စာသားပါရှိသည့် ထိလက်မှတ် “က”
အက္ခရာမှ အစဉ်လိုက် “န” အက္ခရာအထိ အက္ခရာ အလုံး
၂၀၊ အကြိမ်မြောက်နှင့် ဖွင့်လှစ်မည့် ရက်စွဲမပါရှိသည့်
အရန်ထိ “ကဒ” အက္ခရာမှ အစဉ်လိုက် “ကအ” အက္ခရာ
အထိ အက္ခရာ ၁၆ လုံး စုစုပေါင်း အက္ခရာ ၃၆ လုံးဖြစ်၍
ထိလက်မှတ်အုပ်ရေပေါင်း ၂၄၇၅၄၄၈ အုပ်၊ ထိလက်မှတ်
စောင်ရေပေါင်း ၃၂၉၉၉၂၈ စောင် ရောင်းချခဲ့ကြောင်း
အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲမှ သိရသည်။ (ဆုရှင်လုံး)

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ပန်းတောင်းမြို့ မရဲစခန်းအချုပ်ခန်းအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ပန်းတောင်း ဇွန် ၁
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်
တရားသူကြီးချုပ် ဦးမောင်မောင်
ရွှေသည် မေ ၂၉ ရက်က ပန်းတောင်း
မြို့မရဲစခန်းအချုပ်ခန်းရှိ တရားရုံး
စစ်ဆေးဆဲအချုပ်သားများ၊ တရား
မစွဲတင်မီ အမှုစုံစမ်းစစ်ဆေးဆဲအချုပ်
သားများအား ဥပဒေပါအခွင့်အရေး
များရရှိခြင်း ရှိ၊ မရှိ၊ ဥပဒေနှင့်မညီဘဲ
မတရားဆောင်ရွက်ထားမှုများရှိမရှိ၊
အချုပ်တရားခံများ၏ နေရာထိုင်ခင်း
သက်သာချောင်ခံမှု ရှိမရှိ၊ စား
သောက်ရာတွင် အာဟာရသင့်တင့်
မှုတို့ ရှိ၊ မရှိ၊ ကျန်းမာရေးပြည့်စုံမှု
ရှိမရှိ၊ မကျန်းမာပါက ဆေးကုသရန်



အခွင့်အရေးရှိ မရှိ အမျိုးသမီးအဖော်
အစောင့်အရှောက်ဖြင့် ထားရှိခြင်း
ရှိ၊ မရှိ၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှု ရှိမရှိတို့ကို
အချုပ်သားများအား တွေ့ဆုံမေးမြန်း
ကာ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်
များ မှာကြားခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ တရားသူကြီးချုပ်
သည် ပန်းတောင်းမြို့နယ်တရားရုံး၌

တရားသူကြီးများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်
တွေ့ဆုံ၍ ၂၀၁၅-၂၀၁၇ မဟာဗျူဟာ
စီမံကိန်းအရ အမှုများကို ဥပဒေနှင့်
အညီ မှန်မှန်နှင့်မြန်မြန် ပြီးပြတ်
အောင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ လာဘ်ပေး
လာဘ်ယူကင်းရှင်းရေး၊ ပြည်သူများ
နှင့် ဆက်ဆံရာတွင် နူးညံ့သိမ်မွေ့
စိတ်ရှည်သည်းခံစွာ ဆက်ဆံရေး၊
လုံခြုံရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်
ရေး၊ မီးဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်
တားဆီးရေးနှင့် ရုံးလုပ်ငန်းများကို
စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ရေးတို့
မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ
သည်။ (မြို့နယ်ပြန်/ဆက်)



မြို့နယ်အတွင်း ရေမြောင်းများ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေး ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဇွန် ၁
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် စည်ပင်သာယာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး
ရုံး အင်ဂျင်နီယာဌာန (လမ်းနှင့်တံတား)မှ ဌာနစုမှူး ဦးဝဏ္ဏဝင်း၊ ကြီးကြပ်ရေးမှူး
ဦးအေးကြိုင်တို့သည် ဇွန် ၁ ရက်က (၄)ရပ်ကွက် စံပယ်လမ်းမဖြတ်ကျော်
ရေမြောင်း ရေစီးဆင်းမှု မြန်ဆန်သွက်လက်စေရန်(လမ်းနှင့်တံတား)ဝန်ထမ်း
အင်အား ၂၀ ဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။
“လူနေအိမ်ဝင်းထဲ ရေဝင်ခြင်းမရှိစေရန် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်
သွားမှာပါ”ဟု ဌာနစုမှူးက ပြောသည်။
“ဒီလိုဖြစ်တာလည်း ကြာရှည်မဟုတ်ပါဘူး။ မိုးတိတ်ပြီး မကြာမီအချိန်မှာ
ရေစီးဆင်းပါတယ်။ ရေတင်နေချိန်မှာ ကိုယ့်အိမ်ရှေ့ ရေမြောင်း ရေစီးရေလာ
ကောင်းအောင် ဆောင်ရွက်ထားကြဖို့လည်းလိုပါတယ်”ဟု ရပ်မိရပ်ဖတစ်ဦးက
ပြောသည်။ (ထွန်းဝင်း)

ဆွေးမြည့်သစ်သားတိုင်နှင့် သံတိုင်များအား ကွန်ကရစ်တိုင်ဖြင့် အစားထိုးလဲလှယ်

ဇီးကုန်း ဇွန် ၁
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် ဇီးကုန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ
လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက်
အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၃) ရပ်ကွက်နှင့် မယင်းကျေးရွာတို့တွင်
ဆွေးမြည့်သစ်သားတိုင် ၂၂ တိုင်နှင့် ဆွေးမြည့်သံတိုင် ၈၅ တိုင်တို့အား ကွန်ကရစ်တိုင်ဖြင့်
အစားထိုးလဲလှယ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို
၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီး ဘတ်ဂျက်ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ
ဦးရန်နိုင်ဝင်း
ဦးဆောင်သော လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများက ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မေ ၂၉ ရက်တွင်
လုပ်ငန်းများအားလုံးပြီးစီးပြီဖြစ်
ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် အများပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်း၍
လျှပ်စစ်
ဓာတ်အားပြည့်ဝစွာ သုံးစွဲလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၄၉၉)



အားကစား

# ရီးယဲလ်ပရီသတ်များထက် မန်ယူပရီသတ်များရဲ့ အားပေးမှုပုံစံကို ပိုနှစ်သက်မိကြောင်း စီရိုနယ်လ်ဒို ပွင့်ဟ

ရီးယဲလ်ပရီသတ်တစ်ဦးက ဝေဖန်မှုများလွန်းသော ရီးယဲလ်ပရီသတ်များထက် မန်ယူပရီသတ်များရဲ့ ချစ်ခင်မှုအပြည့်ဖြင့် အားပေးပုံကို ပိုနှစ်သက်ကြောင်း ပွင့်ဟလိုက်ပြောပြခဲ့သည်။ သူက ရံဖန်ရံခါ ရီးယဲလ်ပရီသတ်များရဲ့ ကြမ်းတမ်းစွာ ဝေဖန်ပြောဆိုမှုများကို မုန်းတီးမိကြောင်း ဝန်ခံခဲ့ပြီး “တစ်ခါတလေ အိမ်ကွင်းမှာ ပွဲသိမ်းခရာမှုတ်ပြီး ပွဲကို နှောင့်ယှက်တဲ့ ပုံမှန်မဟုတ်တဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်တွေကို ကျွန်တော် မနှစ်သက်ပါဘူး။ တကယ်ကို မကြိုက်ပါဘူး။ ကစားသမားတွေဟာ ကွင်းထဲမှာ အကောင်းဆုံးဖြစ်ဖို့ အားထုတ်နေကြတာချည်းပါ။ ပွဲသိမ်းခရာ မှတ်လိုက်တာက ကောင်းတဲ့အကျိုးသက်ရောက်မှု မရှိဘဲ ကစားသမားတစ်ဦးရဲ့ အမှားကိုသာ ဖြစ်စေပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

သူက မန်ယူနှင့် အင်္ဂလန်မြေကို လွမ်းဆွတ်မိပြီး သူ့အတွက် မမေ့နိုင်စရာ အမှတ်တရများ မန်ယူအသင်းတွင် များစွာရှိခဲ့သော်လည်း ရီးယဲလ်တွင်သာ ပျော်ရွှင်မှုရရှိနေကြောင်း ဆိုခဲ့သည်။ သူသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကစားခဲ့သည့် ခြောက်နှစ်တာကာလအတွင်း ချန်ပီယံလိဂ်ဖလား၊ ပရီမီယာလိဂ်ဖလား၊ အက်ဖ်အေဖလားတို့ကို ဆွတ်ခူးခဲ့ပြီး မန်ယူအသင်းရဲ့ ထာဝရအကောင်းဆုံး ကစားသမားတစ်ဦးအဖြစ် သတ်မှတ်ခံခဲ့ရသူဖြစ်သည်။ စီရိုနယ်လ်ဒိုက ကွင်းအတွင်း ကစားသမားများ အခက်အခဲကြုံနေချိန် ပရီသတ်များ၏ အားပေးမှုကို လိုအပ်နေချိန်၌ လျှော့ပြောင်းနေမှုများက ရလဒ်ကောင်းထွက်စေသည့် နည်းလမ်းမဟုတ်ကြောင်းလည်း မှတ်ချက်ပြုသည်။

စီရိုနယ်လ်ဒိုနှင့် ရီးယဲလ်ရုပ်သံတို့ ပြုလုပ်တဲ့ အင်တာဗျူးအစီအစဉ်တွင် အသက် (၄၀) အထိ ဘောလုံးဆက်ကစားမည်လားဆိုသည့်နှင့်ပတ်သက်ပြီး မေးမြန်းခဲ့ရာ အသက်(၄၀)နှစ်အထိ ဘောလုံးဆက်ကစားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။ စီရိုနယ်လ်ဒိုက ချန်ပီယံလိဂ် ဗိုလ်လုပွဲတွင် ရင်ဆိုင်ရမည့် ဂျူဗင်တပ်မှာ အသင်းကောင်းဖြစ်သော်လည်း ရီးယဲလ်က ပိုကောင်းတဲ့ အသင်းဖြစ်တယ်ဆိုတာကို သက်သေပြရန် ကြိုးပမ်းမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုခဲ့သည်။ ရီးယဲလ်အသင်းတွင် ကစားခဲ့ဖူးသူ ဂျူဗင်တပ်လည်း ဒီဒီရာကလည်း သူ့အနေဖြင့် ရီးယဲလ် ပရီသတ်များရဲ့ လေးစားမှုကို ဘယ်သောအခါကမှ ရရှိခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်း ဆိုခဲ့သေးရာ ယင်းပြောစကားက စီရိုနယ်လ်ဒိုရဲ့ ယခုမှတ်ချက်ကစားကို ထောက်ခံနေတဲ့ သဘောပင်ဖြစ်သည်။



## ချန်ပီယံလိဂ်သတင်းတိုများ

- ★ ဂျူဗင်တပ်ကွင်းလယ်လူဟောင်း ပီယာလိုက ဂျူဗင်တပ်သာ ချန်ပီယံလိဂ်တွင် ဗိုလ်စွဲမည်ဆိုပါက ဘတ်ဖွန်အနေဖြင့် ဘလွန်းဒီအောဆု ရရှိလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ပီယာလိုက ဘတ်ဖွန်မှာ ဘောလုံးလောက၏ စံပြကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ဂျူဗင်တပ်အနေဖြင့် ဘတ်ဖွန်အတွက် ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကို ရယူစေလိုကြောင်း တိုက်တွန်းခဲ့သည်။
- ★ ရီးယဲလ်နည်းပြ ဇီဒန်း၏ ရီးယဲလ်တွင် ရရှိနေသည့် အောင်မြင်မှုများအတွက် အံ့အားသင့်သလို ချီးကျူးမိခဲ့သော်လည်း ချန်ပီယံလိဂ်တွင် ဂျူဗင်တပ်အသင်းကိုသာ ဗိုလ်စွဲစေလိုကြောင်း ဇီဒန်း၏ ပြင်သစ်လက်ရွေးစင် အသင်းဖော်ဟောင်း ပီတစ်က ဆိုခဲ့သည်။ ပီတစ်က ရီးယဲလ်နည်းပြဘဝမှာ အင်မတန်ခက်ခဲသော်လည်း ဇီဒန်းမှာ လာလီဂါ၊ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားတို့ကို ရယူပြနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် အင်မတန် အံ့အားသင့်မိကြောင်း ဆိုခဲ့သည်။
- ★ ဂျူဗင်တပ်တိုက်စစ်မှူး ဒိုင်ဘာလာနှင့် ရီးယဲလ်တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒိုတို့ မည်သူကအရင်စသွင်းမည်ဆိုသည်ကို လောင်းကစားခိုင်းများက ကြေးဖွင့်လှစ်နေကြပြီး ဗိုလ်လုပွဲတွင် မိနစ် ၉၀ အတွင်း စီရိုနယ်လ်ဒို နှစ်ဂိုးသွင်းနိုင်မည်လား ဆိုသည်ကိုလည်း အွန်လိုင်းဘွတ်ကီများက ကြေးဖွင့်လှစ်ထားကြပြီဖြစ်သည်။
- ★ ရီးယဲလ်ကွင်းလယ်လူ ကက်စီမီရိုက ဂါရတ်ဘေးလ်နှင့် အစွဲကိုင်အနက် မည်သူကို ပွဲထွက်ခွင့်ပေးမည်ဆိုတာ မသိရှိကြောင်းနှင့် ဘယ်သူကို ပွဲထွက်ကစားစေချင်သည် ဆိုသည်မှာလည်း ကစားသမားရဲ့ အလုပ်မဟုတ်ဘူးလို့ ရီးယဲလ်တောင်ပံတိုက်စစ် ပွဲထွက်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး မေးမြန်းမှုကို ဖြေကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ကက်စီမီရိုက ဆုံးဖြတ်ခွင့်ရှိသူမှာ နည်းပြ ဇီဒန်းသာဖြစ်ပြီး အစွဲကိုင်နှင့် ဘေးလ်တို့နှစ်ဦးစလုံးလည်း တွဲဖက်ကစားနိုင်သည်ဟု ဆိုခဲ့သည်။
- ★ ချန်ပီယံလိဂ်ဗိုလ်လုပွဲတွင် ကာဒစ်မြို့ရှိ ရီးယဲလ်အသင်းတည်းခိုမည့် တစ်ရက် ၆၉ ပေါင် ကျသင့်မည့် မာကျူးဟိုတယ်တွင် အားကစားလေ့ကျင့်ရေးပစ္စည်းပေါင်းစုံ ပါဝင်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။ အဆိုပါဟိုတယ်သည် ကာဒစ်မြို့လယ်တွင် တည်ရှိပြီး ဂျူဗင်တပ်အသင်းက အဆိုပါဟိုတယ်နှင့် ၂၅ မိနစ်အကွာ သွားရောက်ရသော ဝေးလံရီဆော့တွင် တည်းခိုမည်ဖြစ်သည်။

### မေလဲ့သင်း - စုစည်းသည်

## အိုဇေးလ်နှင့် ဆန်းချက်င်တို့ နှစ်ဦးစလုံးကို ထုတ်ရောင်းခြင်းက အာဆင်နယ်အတွက် အမှန်ကန်ဆုံးနည်းလမ်းဖြစ်

အိုဇေးလ်နဲ့ ဆန်းချက်င်တို့နှစ်ဦးဟာ အာဆင်နယ်အသင်းမှာ ဆက်နေရင် ပရီမီယာလိဂ်၊ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားတွေ ရယူနိုင်မှာ မဟုတ်ဘူးလို့ ယုံကြည်ထားသူများဖြစ်တဲ့အတွက် သူတို့နှစ်ဦးကို ထုတ်ရောင်းလိုက်ခြင်းကသာ နှစ်ဖက်စလုံးအတွက် အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းဖြစ်မယ်လို့ အာဆင်နယ်နောက်ခံလူဟောင်း မာတင်ကီယွန်က နှစ်ဖက်စလုံးအတွက် အကြံပြုလိုက်ပါတယ်။ အာစင်ဝင်းဂါးဟာ အာဆင်နယ်အသင်းနဲ့ နှစ်နှစ်သက်တမ်းတိုးစာချုပ် ချုပ်ဆိုပြီးပြီးချင်း ဒီကစားသမားနှစ်ဦးပေါင်း တစ်နှစ်လုပ်ခ ပေါင်သန်း ၃၀ နဲ့ ကမ်းလှမ်းမှုအသစ်ကို အရင်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ပါတယ်။

အိုဇေးလ်အတွက် တစ်ပတ်လုပ်ခ ပေါင် ၂၈၀၀၀၀၊ ဆန်းချက်င်အတွက် တစ်ပတ်လုပ်ခ ပေါင် ၂၅၅၀၀၀ နဲ့ ကမ်းလှမ်းမှု အသစ်ပြုလိုက်တာပါ။ သူတို့နှစ်ဦးဟာ လက်ရှိ တစ်ပတ်လုပ်ခ ပေါင် ၁၄၀၀၀၀ သာ ရရှိပေးမယ့် စာချုပ်သစ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးလိုက်ရင် မူရင်းလစာရဲ့ နှစ်ဆနီးနီး ရရှိလာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့်

နှစ်ဦးစလုံးက တစ်ပတ်လုပ်ခ ပေါင် ၂၅၀၀၀၀ အနည်းဆုံးပေးချေမှ စာချုပ်သစ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးမယ်လို့ တုံ့ပြန်ခဲ့တာကြောင့် ကီယွန်က အခုလို ဆိုလိုက်တာဖြစ်ပါတယ်။

အိုဇေးလ်နဲ့ ဆန်းချက်င်တို့ဟာ ရီးယဲလ်နဲ့ ဘာစီလိုနာအသင်းတွေကနေ ပြောင်းရွှေ့လာကြသူတွေ ဖြစ်ကြတဲ့အတွက် အာဆင်နယ်အသင်းဟာ သူတို့လိုချင်တဲ့ အောင်မြင်မှုကိုရရှိအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်မှု မရှိဘူးလို့ ထင်မြင်နေတယ်လို့ ကီယွန်က စွပ်စွဲလိုက်ပါတယ်။ ကီယွန်ကတော့ ကစားသမားတစ်ဦးချင်းစီရဲ့ စွမ်းဆောင်မှုဟာ ကလပ်အသင်းနဲ့ နှိုင်းယှဉ်လို့မရတာကြောင့် သူတို့နှစ်ဦးကို ရောင်းချလိုက်ခြင်းကသာ အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းလို့ အဆိုပြုလိုက်တာဖြစ်ပါတယ်။ အာစင်ဝင်းဂါး ကိုယ်တိုင်ကလည်း အာဆင်နယ်အနေနဲ့ ယခုနှစ်နှစ်ကျော်အတွင်း အသင်းရဲ့ ကြယ်ပွင့်ကစားသမားအချို့ကို ဆုံးရှုံးဖွယ်ရှိတယ်လို့ ဝန်ခံထားပြီး အိုဇေးလ်၊ ဆန်းချက်င်၊ လူးကပ်စ်ရက်င်နဲ့ ကီရန်ဂစ်စ်ဘ်တို့လို့ နာမည်ထွက်လာပါတယ်။

## အင်္ဂလန်တွင် အီပရာဟီမိုပစ် ဆက်ရှိနိုင်သော်လည်း မန်ယူအတွက်မဟုတ်ဘဲ တခြားအသင်းတစ်ခုဖြစ်နိုင်သည်ဟု ရွှင်လိုလာဆို

မန်ယူတိုက်စစ်မှူး အီပရာဟီမိုပစ်အတွက် ကမ်းလှမ်းမှုမြောက်မြားစွာ ရရှိထားပြီး အင်္ဂလန်တွင် မိုပစ် ဆက်ရှိနိုင်သော်လည်း မန်ယူမဟုတ်ဘဲ အခြားအသင်းတစ်ခုလည်း ဖြစ်နိုင်တယ်လို့ အီပရာဟီမိုပစ်ရဲ့ အေးဂျင့်ဖြစ်သူ ရွှင်လိုလာက အံ့အားသင့်ဖွယ် ထုတ်ဖော်ပြောကြားလိုက်သည်။ ရွှင်လိုလာနဲ့ အီပရာဟီမိုပစ်တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုပြုခဲ့ပြီးအပြီးတွင် ရွှင်လိုလာက ယခုကဲ့သို့ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရွှင်လိုလာက မန်ယူတွင် မိုပစ် ဆက်ရှိနိုင်သော်လည်း ဘာတစ်ခုကိုမျှ အတည်ပြုနိုင်တဲ့ အခြေအနေမဟုတ်ဘဲ ကမ်းလှမ်းထားတဲ့ အသင်းများစွာထဲတွင် အင်္ဂလန်ကလပ်အသင်းများစွာ ပါဝင်နေတယ်ဆိုတာကို ရွှင်လိုလာက အတည်ပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မိုပစ်မှာ လအတန်ကြာ အနားယူရမည်ဖြစ်ပြီး အစောဆုံး နိုဝင်ဘာလရောက်မှသာ ပြန်လည်ကစားနိုင်မည်ဖြစ်ရာ မန်ယူအတွက် ၂၀၁၃ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း ပရီမီယာလိဂ်ဖလားကို ပြန်လည်ရယူပေးရန် စိတ်အားထက်သန်နေတဲ့ မော်ရင်ဟိုအတွက် ဘဝင်မကျစရာဖြစ်နေသည်။ သတင်းရင်းမြစ်များရဲ့ အဆိုအရ မန်ယူနည်းပြ မော်ရင်ဟိုက မိုပစ်ကို စောင့်ဆိုင်းခြင်းထက် အက်သလက်တီကို တိုက်စစ်မှူး ဂရစ်မန်း(သို့မဟုတ်) အဲဗာတန် တိုက်စစ်မှူး လူကာကူတို့နှစ်ဦးထဲမှတစ်ဦးကို အစားထိုးရန် ဆန္ဒရှိနေခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် မိုပစ်အား ယခင် တစ်နှစ် သက်တမ်းတိုးစာချုပ် ကမ်းလှမ်းမှုကို မန်ယူကမှ ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းရန် ဆန္ဒရှိနေခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် အက်သလက်တီကို အသင်းရဲ့ကစားသမားခေါ်ယူမှု ပိတ်ပင်ခံထားရခြင်းက ဂရစ်မန်းရဲ့ မန်ယူသို့ ပြောင်းရွှေ့လိုတဲ့ဆန္ဒအတွက် အဓိကအတားအဆီးတစ်ခုဖြစ်နေသည်။ အက်သလက်တီကိုက ဂရစ်မန်းကို

ဆက်လက်ထိန်းထားရန် ဆန္ဒရှိနေသော်လည်း ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင်က ၎င်းကို အက်သလက်တီကို ထွက်ခွာခွင့်ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့ကြောင်း သတင်းများ ထွက်လာခဲ့သေးသည်။

သို့သော် ဂရစ်မန်းက ဟွာဝေးနည်းပညာကုမ္ပဏီအတွက် ရိုက်ကူးခဲ့တဲ့ ကြော်ငြာတွင် ဂျှိမ်းမော်ရင်ဟိုထံမှ လာတဲ့ဖုန်းကို မကိုင်းဘဲ ချလိုက်တယ်ဆိုသည့်အခန်းကို ထည့်သွင်းရိုက်ကူးခဲ့ပြီး တွစ်တာစာမျက်နှာပေါ်တင်ခဲ့ရာ မန်ယူသို့ ပြောင်းရွှေ့မည်မဟုတ်ကြောင်းကို အရိပ်အမြက်ပြသလိုက်ခြင်းဖြစ်တယ်လို့ The Sun သတင်းဌာနက ကောက်ချက်ချသည်။

မန်ယူနည်းပြ မော်ရင်ဟိုက ဂရစ်မန်းနှင့် ပါရီဆစ်တို့ကို ဦးစားပေးအဖြစ် ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပြီး မာရှယ်လ်နှင့် မိုပစ်တို့ကို လက်လွှတ်ခံရန် ဆန္ဒရှိနေသည်။ မန်ယူအသင်းသည် ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းကစားသမားများကို ခေါ်ယူရန် ပြင်ဆင်နေပြီး အခြားတစ်ဖက်တွင် ယူအီးအက်ဖ်အေရဲ့ ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်းကို လိုက်နာရမည်ဖြစ်သဖြင့် ကစားသမားအချို့ကို ပြန်လည်ရောင်းချရမည်ဖြစ်ရာ မာရှယ်လ်ကို မော်ရင်ဟိုက အရောင်းစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မော်ရင်ဟိုက မာရှယ်လ်ကို အနိုင်ရလိုစိတ်နည်းပါးသူဟု ဝေဖန်ခဲ့ပြီးနောက် သူတို့နှစ်ဦးကြား ဆက်ဆံရေးတင်းမာမှုရှိခဲ့ရာ ယင်းအခြေအနေကို အခွင့်ကောင်းယူကာ မိုနာကိုနဲ့ ပီအက်စ်ဂျီတို့မှ မာရှယ်လ်ကို ချိတ်ဆက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ မန်ယူသည် ပြီးခဲ့သည့်နှစ်ဘောလုံးရာသီက ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့် လွှဲချော်ခဲ့သော်လည်း ပေါ့ဘာ၊ အီပရာဟီမိုပစ်၊ အမ်မီတာယန်နှင့် ဘိုင်လီတို့ကို လာရောက်ကစားရန် ခေါ်ယူနိုင်ခဲ့ရာ ယခုနှစ်နှစ်ကျော်အတွက် နာမည်ကြီး ကစားသမားသစ်များကို ရအောင်ခေါ်ယူသွားဖွယ်ရှိနေသည်။





မန္တလေးရပ်ဝန်းသတင်းများ

# သိမ်းဆည်းခံလယ်ယာမြေများကို တောင်သူတွေလက်ထဲပြန်ရောက်အောင် လုပ်ပေးသွားမည်ဟု ဝန်ကြီးချုပ်ဒေါက်တာမြင့်နိုင် ပြောကြား

**စစ်ကိုင်း ဇွန် ၁**  
 “သိမ်းဆည်းခံလယ်ယာမြေများကို တောင်သူတွေလက်ထဲပြန်ရောက်အောင် အတတ်နိုင်ဆုံးပြန်ရအောင် ကျွန်တော်တို့လုပ်သွားမှာပါ။ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေတဲ့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအနေနဲ့ လမ်းပန်းနဲ့ လျှပ်စစ်ကို အဓိကထားဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ပွင့်လင်းလာတဲ့အတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရဆီရောက်လာတဲ့ တိုင်စာတွေများလာပါတယ်။ အဲဒီအပေါ်မှာလည်း ပြေလည်အောင် ပြေရှင်းဆောင်ရွက်နေပါတယ်” ဟု စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်က မေ ၃၁ ရက်တွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရရုံးခန်းမ၌ကျင်းပသော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားသည်။

အဂတိကင်းစင်သော အစိုးရတစ်ရပ်ဖြစ်ရေး များစွာကြိုးစားလျက်ရှိနေရာ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သို့တိုင်ကြားကြရန် အားလုံးကို တံခါးဖွင့်လှစ်ထားကြောင်း၊ မတရားသည့် အမှုလုံးဝမရှိရန်ဆောင်ရွက်နေပြီး မည်သူ့မျက်နှာမှထောက်စရာမလိုဘဲ တရားသည့်အမှုကိုသာ ဆောင်ရွက်ရန်ကြိုးပမ်းနေကြောင်း

ဝန်ကြီးချုပ်က ထည့်သွင်းရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တစ်နှစ်တာ ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ဝန်ကြီးချုပ်ဒေါက်တာမြင့်နိုင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားကာ တစ်နှစ်တာဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများကို တိုင်းဒေသကြီးစီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဦးစိုးဦးက ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာသော သတင်းမီဒီယာများ၏ မေးမြန်းမှုကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုင်းမြင့်ကြီးကျော်သန့်နိုင်၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဦးစိုးဦး၊ စိုက်ပျိုးရေးမွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဦးကမ်ဇာ၊ စက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဦးသန်းညွန့်ဝင်း၊ လူမှုရေးဝန်ကြီးဒေါက်တာဇော်ဝင်းနှင့် ဥပဒေချုပ်ဦးခင်မောင်လှတို့က ပြောကြားခဲ့သည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် နယ်မြေအေးချမ်းသာယာရေးအတွက် စီမံချက်များရေးဆွဲဆောင်ရွက်



လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် အမှုကြီး ၂၃၁ မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၂၈၁ မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့်အတွက် အမှု ၅၀ ပိုမိုအရေးယူနိုင်ခဲ့ကြောင်း စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးစိုးဦး၏ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်ကထက် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် အခြားအမှု ၁၆၀၀ နှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်မှု ၁၀ မျိုး၊ အရေးယူမှုတွင် ၄၅၂၂ မှု ပိုမိုအရေးယူနိုင်ခဲ့ကြောင်း ဦးစိုးဦးက ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)

## ရှားပါးသွားသော မှန်ပန်းချီပညာကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထား



ရေးဆွဲပေးလျက်ရှိသည်။

မှန်ပန်းချီရေးဆွဲနည်းမှာ ကင်းဘတ်ပေါ်တွင် ရေးဆွဲသည့်နည်းနှင့် ကွဲလွဲသည်။ မှန်ပန်းချီမှာ ရေးဆွဲသည့်ဘက်မှမလှဘဲ မရေးသည့်ဘက်မှလှအောင် ရေးဆွဲသည့်နည်းစနစ်ပင်ဖြစ်သည်။ မှန်ပန်းချီကို အခြေခံကာ ပုလင်းပန်းချီများကိုပင် ရေးဆွဲလေ့ရှိသည်။ လက်ရှိကာလတွင် မှန်ပန်းချီကို နိုင်ငံခြားမှပညာရှင်များက စာတမ်းပြုစုမည်ဖြစ်သည့်အတွက် အမေရိကအထိသွားကာ ပြုစုများတွင် သရုပ်ပြရေးဆွဲပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လွန်ခဲ့သော ၁၉၈၀ ခုနှစ်လောက်တွင် ပုလင်းပန်းချီပညာရှင် ဦးချစ်မြက မှန်ပန်းချီများကို တစ်စုံတစ်ရာ ရေးဆွဲခဲ့ရသည်။ ၁၉၈၀ မှ ၁၉၉၀ အထိ ဆယ်နှစ်တိတိ မှန်ပန်းချီရေးဆွဲကာ နိုင်ငံခြားအထိ တင်ပို့ပေးခဲ့သည်။ အထူးသဖြင့် တရုတ်ပြည်သို့တင်ပို့ရန်အတွက် တရုတ်ရိုးရာလိုင်းများ၊ ပြည်တွင်းအတွက် နံပါတ်ပန်းချီများ၊ ရှုခင်းပန်းချီများကို တစ်စုံတစ်ရာ ရေးဆွဲခဲ့သည်။ နောက်ပိုင်းတွင် မှန်ကုန်ကြမ်းအခက်အခဲရှိခြင်း၊ ပုလင်းပန်းချီကိုလေ့ကျင့်ရေးဆွဲခြင်းများကြောင့် မှန်ပန်းချီရေးဆွဲတဲ့ပညာ မပြုလုပ်တော့ပေ။

လက်ရှိကာလတွင် ပုလင်းပန်းချီဦးချစ်မြမှာ ရှားပါးသွားသော မှန်ပန်းချီကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားသည်။ အနယ်နယ်အရပ်ရပ် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများတွင် လိုက်လံရေးဆွဲပေးလျက် ရှိသည်။ မှန်ပန်းချီကို ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဘုရားခန်းများတွင် မှန်ပန်းချီရေးဆွဲပြီး မှန်စီရွှေချုပ်ထားခြင်းများ ပြုလုပ်သလို ရိုးရိုးပန်းချီကားများကဲ့သို့ပင် ပေါင်သွင်းကာ ချိတ်ဆွဲခြင်းများပြုလုပ်ကြသည်။

ယခုအခါ မန္တလေးမြို့ အမရပူရမြို့နယ်မှ ပုလင်းပန်းချီပညာရှင် ဦးချစ်မြမှာ မှန်ပန်းချီကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းရေးဆွဲလျက် ရှိသည်။ မကြာမီ အမေရိကသို့သွားရောက်ကာ မှန်ပန်းချီသုတေသနအတွက် လက်တွေ့ရေးဆွဲပေးရန် သွားရောက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**မန္တလေး ဇွန် ၁**  
 ရှားပါးသွားပြီဖြစ်သော မှန်ပန်းချီကို ပုလင်းပန်းချီပညာရှင် ဦးချစ်မြက ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားပြီး အနယ်နယ်အရပ်ရပ်သို့ လိုက်လံ

## ကျောက်မျက်ရောင်ဝယ်ရေးစခန်းသို့ ပြည်ပဝယ်လက်များဝင်ရောက် ဖားကန့်ဒေသမိုးများ၍ ကျောက်စိမ်းအသားကျောက် အဝင်နည်း

**မဟာအောင်မြေ ဇွန် ၁**  
 မန္တလေးမြို့ မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ကျောက်မျက်ရတနာရောင်းဝယ်ရေးစခန်းသို့ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် တရုတ်(တိုင်ပေ) မှ ကျောက်ရောင်းဝယ်သူများ ပြန်လည်လာရောက်ကြသဖြင့် ဈေးကွက်ရောင်းဝယ်သူများဖြင့် ပြန်လည်စည်ကားစပြုလာသည်။ နံနက်မိုးလင်းခင်ဖွင့်သော ပျံကျမ်းထိုးပိုင်တွင်လည်း ဖားကန့်၊ လုံးခင်း၊ ခန္တီးဒေသများမှ ကျောက်များအား တစ်ပိုင်တစ်နိုင်လာရောက်ရောင်းချကြရာ ပြည်တွင်းမှ ကျောက်ပွဲစားများ၊ လက်ကောက်၊ ပုတီးလုပ်ကိုင်သည့် စစ်ကိုင်းကျောက်မျက်ရောင်မှ ကျောက်သွေးကျောက်ဖြတ်လုပ်ငန်းရှင်များ လာရောက်ဝယ်ယူကြသည်။

တရုတ်ငွေလဲလှယ်နှုန်းမှာလည်း အတက်ဘက်သို့ ဦးတည်လာသဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံမှ ဝယ်လက်များ လက်ကောက်နှင့် အပွင့်ဝယ်ယူမှုများလာသည်။ လွှာချပ်ပိုင်းတွင် ပြည်တွင်းဝယ်လက်များသာ လာရောက်ကြပြီး အရောင်းအဝယ်အေးလျက်ရှိသည်။ ကျောက်စိမ်းထွက်ရှိရာ ဖားကန့်၊ လုံးခင်းဒေသတွင် မိုးရာသီရောက်ရှိလာသဖြင့် လုပ်ကွက်အချို့ ရေဝင်ခြင်းများကြောင့် တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများ နှောင့်နှေးပြီး အထွက်လျော့လျက်ရှိသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးဒေသတွင်လည်း ကျောက်မျက်ရောင်တူးဖော်ရေးကုမ္ပဏီများနှင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ကျောက်စိမ်းတူးဖော်သူများ၊ ရေမဆေးကျောက်ရွာဖွဲ့သူများ ပြဿနာများဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် တူးဖော်ထုတ်လုပ်ခွင့်များ ယာယီရပ်နားထားကြရာ ကျောက်အထွက်လျော့နည်းလျက်ရှိသဖြင့် မန္တလေးဈေးကွက်ရှိ ကျောက်စိမ်းအသားကျောက်များ ဈေးတင်ရောင်းချနေကြကြောင်း သိရသည်။

**သီဟကိုကို(မန္တလေး)**



**WHO GMP Guide Line နှင့်အညီ စံချိန်စံညွှန်းထုတ်လုပ်ထားသော BPI ဆေးဝါးအရောင်ဆိုင် မန္တလေးမြို့တွင် ဖွင့်လှစ်**

**အောင်မြေသာစံ ဇွန် ၁**  
 စက်မှုဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ဆေးဝါးလုပ်ငန်းမှ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO GMP Guide Line) နှင့်အညီ စံချိန်စံညွှန်းထုတ်လုပ်ထားသော BPI ဆေးဝါးအရောင်ဆိုင်ကို မန္တလေးမြို့ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် (၂၂) လမ်း၊ (၈၀) လမ်းနှင့် (၈၁) လမ်းကြား စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခိုက်သာ (ယခင်ကျောက်ပြားစက်ရုံ) ဝင်းအတွင်းတွင် မေလနောက်ဆုံးပတ်မှ အရောင်းဆိုင်ဖွင့်၍ ပြည်သူများအား ဈေးနှုန်းမှန်ကန်စွာ အရည်အသွေးမီ BPI ဆေးများအား လွတ်လပ်စွာ ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန BPI ဆေးဝါးအရောင်းဆိုင်တွင် ဆေးဝါးစက်ရုံ (အင်းစိန်) မှ ထုတ်လုပ်သော အားဆေးများ၊ ပဋိဇီဝဆေးများ၊ ထိုးဆေးများ၊ ဓာတ်ဆေးများ၊ အရက်ပြန်များကို နေ့စဉ် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ လွတ်လပ်စွာရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

BPI ဆေးဝါးအရောင်းဆိုင်များအား နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်၊ တောင်ကြီး၊ မကွေး၊ မုံရွာမြို့တို့တွင် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**သီဟကိုကို(မန္တလေး)**

## မန္တလေးအလုပ်သမားဆေးရုံကြီးမှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ကွင်းဆင်းကုသ

**မန္တလေး ဇွန် ၁**  
 လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ မန္တလေးအလုပ်သမားဆေးရုံကြီး ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာခင်နွဲ့၊ ဌေးဦးဆောင်ပြီး သမားတော်ကြီးဒေါက်တာအောင်စိုးမင်း၊ မျက်စိအထူးကုဒေါက်တာစန္ဒာစန္ဒာ၊ အရိုးအထူးကု ဒေါက်တာယုမင်း၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းအထူးကု ဒေါက်တာချိုဇင်ထိုက်၊ ခွဲစိတ်အထူးကု ဒေါက်တာဝင်းညွန့်မောင်၊ သားဖွားမီးယပ်အထူးကု ဒေါက်တာစန်းစန်းမြင့်၊ သွားနှင့်ခံတွင်းဆရာဝန် ဒေါက်တာအောင်မြင့်မြတ်၊

အကြောအဆစ်ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ပါဝင်သောအဖွဲ့သည် မေ ၃၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဌာန ၁၄ ခုရှိ လူမှုဖူလုံရေးဝန်ထမ်းများအား ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ကုသပေးခြင်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

မန္တလေးအလုပ်သမားဆေးရုံကြီး အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများအဖွဲ့နှင့်အတူ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့နှင့် စာချုပ်ချုပ်ဆိုထားသော သုခမင်္ဂလာအဆင့်မြင့်အာတိုခွဲခန်းယာဉ် (Mobile

Medical Unit) ယာဉ်မှလည်း လူမှုဖူလုံရေးဝန်ထမ်းများအား အသည်းရောင်အသားဝါရောဂါ၊ ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါများရှိ မရှိ သွေးဖောက်စစ်ဆေးခြင်း၊ ဆီး၊ ဝမ်း၊ သလိပ်စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ Mobile Medical Unit ယာဉ်သည် မန္တလေးမြို့ရှိ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ ဌာနများသို့ သွားရောက်၍ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**မောင်မြည်သူ**

အထက်မြန်မာပြည်

ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် မွာလ်ဇန်ကွဲချောင်းကားကူးကြီးတံတား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

တီးတိန် ဇွန် ၁
ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆလှိုင်...
လျန်လွယ်သည် ပြည်နယ်လမ်းပန်း...
ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး လိုက်ပါလျက်...
ဇွန် ၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီ ၁၅ မိနစ်...
တွင် တီးတိန်မြို့နယ် ခိုင်ကမ်းမြို့...
ရှိ မွာလ်ဇန်ကွဲချောင်းကားကူးကြီး...
တံတား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မိုးရာသီအတွင်း...
မွာလ်ဇန်ကွဲချောင်း ကားကူးကြီး...
တံတားနှင့် ခိုင်ကမ်းမြို့အား ရေတိုက်...
စားလှမ်းမိုးမှုမရှိစေရေးအတွက် ကြို...
တင်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများ...
ကို သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအား...
လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရ...
သည်။



ကူးပေးသည့် ကြိုးတံတားဖြစ် ယာဉ် ၅ တန်း၊ ကုန် ၅ တန်းဖြစ် ကြောင်း၊ တံတားသည် အလျား ပေ ကြောင်း သိရသည်။ ၂၀၀၊ အနံ ၁၀ ပေ ဖြစ်ပြီး ခံနိုင်ဝန်မှာ မြို့ပြန်/ဆက်

မွာလ်ဇန်ကွဲချောင်း ကားကူးကြီး...
တံတားသည် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်း...
ရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး...
ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင်...
ဆောက်လုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ခိုင်ကမ်းမြို့...
အမှတ် (၁၊ ၂၊ ၃) ရပ်ကွက်များနှင့်...
အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်ကြား ပေါင်း...
၂၀၀၊ အနံ ၁၀ ပေ ဖြစ်ပြီး ခံနိုင်ဝန်မှာ

နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များအားမိဘကိုယ်စားစေတနာထားပညာသင်ကြားပေး

မြစ်ကြီးနား ဇွန် ၁
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့်...
လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနအောက်ရှိ...
ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ နယ်စပ်...
ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေး...
သင်တန်းကျောင်းများတွင် ဝေးလံ...
ခေါင်ဖျားပြီး နယ်စပ်ဒေသနေ...
တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ အား...
စာပေအတတ်ပညာများ သင်ကြားပေးရာတွင်...
ဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှုနှင့်အညီ...
နေထိုင်ရေး၊ စားသောက်ရေး၊ ကျန်းမာရေး...
စသည့် လိုအပ်ချက်များအား လိုလေသေး...
မရှိ ဘက်စုံထောင့်စုံမှ ပံ့ပိုးကူညီကာ...
မိဘများကိုယ်စားသား၊ သမီးရင်းချာ...
ကဲ့သို့ ပညာသင်ကြားပေးလျက်ရှိ...
ကြောင်း ဒုတိယပြည်နယ်ဦးစီးမှူး...
ဦးအောင်ထွန်းခိုင်ထံမှ သိရသည်။

ဦးစီးဌာနမှ ဖွင့်လှစ်ထားသည့် နယ်စပ်ဒေသ...
တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေး...
သင်တန်းကျောင်းများတွင် ဝေးလံ...
ခေါင်ဖျားပြီး နယ်စပ်ဒေသနေ...
တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ အား...
စာပေအတတ်ပညာများ သင်ကြားပေးရာတွင်...
ဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှုနှင့်အညီ...
နေထိုင်ရေး၊ စားသောက်ရေး၊ ကျန်းမာရေး...
စသည့် လိုအပ်ချက်များအား လိုလေသေး...
မရှိ ဘက်စုံထောင့်စုံမှ ပံ့ပိုးကူညီကာ...
မိဘများကိုယ်စားသား၊ သမီးရင်းချာ...
ကဲ့သို့ ပညာသင်ကြားပေးလျက်ရှိ...
ကြောင်း ဒုတိယပြည်နယ်ဦးစီးမှူး...
ဦးအောင်ထွန်းခိုင်ထံမှ သိရသည်။

သူရိန်စိုး(ကချင်မြေ)



ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းအခြေခံပညာကျောင်း(၂၉)ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ပွင့်လှစ်

ပွင့်ဖြူ ဇွန် ၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်...
၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်တွင်...
အခြေခံပညာကျောင်း ၂၉ ကျောင်းကို...
အဆင့်တိုးမြှင့်၍ ဇွန် ၁ ရက်မှစတင်...
ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်။

၂၀၁၇ ကျောင်း၊ မူလွန်ကျောင်းမှ...
အ-လ-က(ခွဲ)အဆင့်သို့ သုံးကျောင်း၊...
အ-မ-က(ခွဲ)မှ အ-မ-က အဆင့်သို့...
နှစ်ကျောင်းနှင့် ကိုယ့်အားကိုယ်...
ကိုးကျောင်းမှ အ-မ-က(ခွဲ)အဆင့်သို့...
တစ်ကျောင်း စုစုပေါင်း ၂၉ ကျောင်း...
အဆင့်တိုးမြှင့်ပွင့်လှစ်သင်ကြားပေး...
နေလျက်ရှိရာ ကျောင်းသားဦးရေနှင့်...
ဆရာဦးရေ မျှတရေးအတွက် ပညာရေး...
ဝန်ထမ်းများလည်း တိုးမြှင့်ခန့်ထားပေး...
ကြောင်း သိရသည်။ သူရဇွန်(ပွင့်ဖြူ)

မြစ်ကြီးနားအကျဉ်းထောင်တွင် အကျဉ်းသားများကျန်းမာရေးအတွက် တစ်နှစ်လျှင် သိန်းနှစ်ရာခန့်အသုံးပြု

မြစ်ကြီးနား ဇွန် ၁
မြစ်ကြီးနားမြို့ရှိ မြစ်ကြီးနားအကျဉ်း...
ထောင်တွင် အကျဉ်းသားများ၏ ကျန်းမာ...
ရေးစောင့်ရှောက်မှုအတွက် တစ်နှစ်လျှင်...
ငွေကျပ်သိန်းနှစ်ရာခန့်အသုံးပြု...
နေကြောင်း သိရသည်။

ဆရာဝန်တစ်ဦးစီ အလှည့်ကျလာရောက်...
ကုသမှုပေးနေကြောင်း၊ အကျဉ်းသား...
များ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု...
အတွက် ကုန်ကျစရိတ်ကို ပြည်ထောင်စု...
ရန်ပုံငွေမှ ကျခံပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း...
သိရသည်။

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကျောင်းပေါင်း ၇၅၈ ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ပွင့်လှစ်ခွင့်ရ

စစ်ကိုင်း ဇွန် ၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၁၇-...
၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်တွင် အခြေခံပညာ...
ကျောင်းပေါင်း ၇၅၈ ကျောင်းကို...
အဆင့်တိုးမြှင့်ပွင့်လှစ်ခွင့်ရရှိခဲ့သဖြင့်...
ကျေးလက်ဒေသနေ ကျောင်းနေရွယ်...
ကလေးငယ်များ ပညာရေးအခွင့်အလမ်း...
များ ပိုမိုရရှိတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း...
တိုင်းဒေသကြီးအခြေခံပညာဦးစီးဌာနမှ...
သိရသည်။

၂၄၄ ကျောင်း၊ အခြေခံပညာ အလယ်တန်း...
ကျောင်း(ခွဲ) ၁၀၈ ကျောင်း၊ အခြေခံပညာ...
မူလတန်းလွန်ကျောင်း ၁၉၂ ကျောင်း၊...
အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း ၉၉...
ကျောင်းနှင့် အခြေခံပညာ မူလတန်း...
ကျောင်း(ခွဲ) ၄၇ ကျောင်း စုစုပေါင်း...
၇၅၈ ကျောင်းကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈...
ပညာသင်နှစ်တွင် တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ခွင့်ရရှိ...
ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်တဲ့ ခေတ်မီပညာရပ်တွေကို ဘက်စုံကဏ္ဍ...
ဖြစ်ထွန်းရေး၊ အရည်အသွေးမြှင့်တင်...
အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ...
ပညာရေးနယ်ပယ်မှာ ပေါ်ထွက်လာစေ...
ရေး ပြုပေးထောက်ပံ့သော မက နိုင်ငံ...
သားတိုင်း စာတတ်မြောက်ရေးကို...
အထောက်အကူဖြစ်စေဖို့အတွက် တိုင်း...
ဒေသကြီးအတွင်းမှာရှိတဲ့ မြို့နယ်တွေ...
ရဲ့ လိုအပ်တဲ့နေရာတွေမှာ အခြေခံပညာ...
ကျောင်းတွေကို အဆင့်တိုးမြှင့်ပွင့်လှစ်...
ပေးတာပါ” ဟု တိုင်းဒေသကြီးအခြေခံ...
ပညာဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက...
ပြောသည်။



၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်အထိ စစ်ကိုင်း...
တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်များ...
တွင် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း...
၁၉၉ ကျောင်း၊ အခြေခံပညာအလယ်...
တန်းကျောင်း ၅၉ ကျောင်း၊ အခြေခံ...
ပညာ မူလတန်းကျောင်း ၂၂၉ ကျောင်း...
ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည့်အပြင် ကျေးလက်...
ဒေသနေ ကလေးငယ်များ ပညာသင်ကြား...
ခွင့် ပိုမိုရရှိစေရန်အတွက် အခြေခံပညာ...
အထက်တန်းကျောင်း (ခွဲ) ၂၂၅ ကျောင်း၊...
အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း (ခွဲ)...
၁၁၇၅ ကျောင်း၊ အခြေခံပညာမူလ...
တန်းလွန်ကျောင်း ၈၄၄ ကျောင်းကို...
ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

EPN

ဝင်းဦး(စေလျာတိုင်း)







အနုပညာ

# "Twilight" မှ ထုတ်ပယ်ခံရလုနီးပါးဖြစ်ခဲ့ကြောင်း ရောဘတ်ပတ်တီဆန်ဖွင့်ဟ

သွေးစုပ်ဖုတ်ကောင်တွေအကြောင်း ရိုက်ကူးတင်ဆက်ထားတဲ့ ကမ္ဘာကျော် ခဲ့တဲ့ ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲ ရုပ်ရှင် "Twilight" မှာ ခေါင်းဆောင် မင်းသားအဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင် ခဲ့တဲ့ ရောဘတ်ပတ်တီဆန်ဟာ ယင်းရုပ်ရှင်နဲ့အတူ အောင်မြင်မှုတွေ ရခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုပရိသတ် တွေကို အထူးဆွဲဆောင်နိုင်ခဲ့တဲ့ မင်းသား ပတ်တီဆန်ဟာ ယင်း ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်တွေ ရိုက်ကူးနေ စဉ်အတွင်း ရိုက်ကူးရေးမှ ထုတ်ပယ် ခံရလုနီးပါးအခြေအနေနဲ့ ရင်ဆိုင် ခဲ့ရကြောင်း လတ်တလော ဖွင့်ဟ ပြောကြားခဲ့တယ်လို့ အောင်ရိုးဘစ်စ် ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။



တဲ့ ဇာတ်ကောင်နေရာက ပင်တိုင် ပါဝင်ခဲ့မယ်ဆိုရင်တော့ ရရှိလာတဲ့ အကျိုးဆက်တွေကိုလည်း လက်ခံရ မှာပါပဲ" လို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၂ ခုနှစ်အတွင်း ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အင်တာဗျူးတစ်ခုမှာတော့ ရောဘတ်ပတ်တီဆန်က သူ့အနေနဲ့ "Twilight" ရုပ်ရှင်ရိုက်ကူးရေး တစ်လျှောက် လူတွေနဲ့ ချိတ်ရန်ဖြစ် တာတွေရှိခဲ့ပြီး ရိုက်ကူးကိုင်စွန့်လွှတ် ရလုနီးပါးဖြစ်ခဲ့ကြောင်း ယဟူးမူဗီးစ် ကို ပြောကြားခဲ့ဖူးတယ်လို့လည်း သိရ ပါတယ်။

"Twilight" ဇာတ်လမ်းတွဲ ရုပ်ရှင် တွေမှာ ရောဘတ်ပတ်တီဆန်ဟာ လူသားတွေအကြားမှာ ရောနှော နေတဲ့ သွေးစုပ်ဖုတ်ကောင်တစ်ဦး ဖြစ်တဲ့ အက်ဒ်ဝပ်ကူလန်အဖြစ် ပါဝင် သရုပ်ဆောင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ပထမဆုံး သော ရုပ်ရှင်ရိုက်ကူးရေးရဲ့ အစပိုင်း မှာ အခက်အခဲတွေနဲ့ ကြုံခဲ့ရကာ ရုပ်ရှင်ကို စွန့်လွှတ်ရလုနီးပါး ဖြစ်ခဲ့ ရကြောင်း ရောဘတ်ပတ်တီဆန်က မီဒီယာတွေကို ရင်ဖွင့်ခဲ့တာဖြစ်ပါ တယ်။

ရုပ်ရှင်မှာ အက်ဒ်ဝပ်ကူလန်အဖြစ် ပါဝင်ထားတဲ့ ရောဘတ်ကို ပရိသတ် တွေက ဂရုပြုမိခဲ့ကြပေမယ့် အဲဒီ ဇာတ်ကောင်နေရာကို ဆုံးရှုံးရလုနီးပါး ဖြစ်ခဲ့ရတဲ့ ရောဘတ်အကြောင်းကို တော့ သိသူ အလွန်နည်းပါးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရောဘတ်ပတ်တီဆန်ရဲ့ အလွယ်တကူ မနာခံတတ်တဲ့ စရိုက် ကြောင့် အဆိုပါဇာတ်လမ်းတွဲ ရုပ်ရှင် ရဲ့ ပထမဆုံးသောရုပ်ရှင်ကို စတင် ရိုက်ကူးခဲ့စဉ်က ရိုက်ကူးပေါ်ကနေ မောင်းထုတ်ခံရလုနီးပါး အခြေအနေ နဲ့ ကြုံခဲ့ရတာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရ ပါတယ်။

မကြာသေးမီက ကျင်းပပြီးစီးသွား ခဲ့တဲ့ ကန်းနိုင်ငံတကာရုပ်ရှင်ပွဲတော် ကို ရောဘတ်ပတ်တီဆန် တက် ရောက်ခဲ့ပြီး ယင်းရုပ်ရှင်ပွဲတော်မှာ နယူးယော့ခ်တိုင်းမိနဲ့ အင်တာဗျူး ပြုလုပ်ခဲ့ရာမှာ ပတ်တီဆန်က သူ့ရဲ့ အအောင်မြင်ဆုံးသော ရုပ်ရှင်လို့ ဆိုနိုင်တဲ့ "Twilight" နဲ့ပတ်သက်ပြီး ယခုလို ရင်ဖွင့်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ယခုနှစ်အတွက် ကျင်းပခဲ့တဲ့ ကန်းရုပ်ရှင်ပွဲတော်မှာ ရောဘတ် ပတ်တီဆန်ရဲ့ ရုပ်ရှင်တစ်ကားကို ပါဝင်ပြသခဲ့ရာ "Good Time" မှာ သရုပ်ဆောင်ထားတဲ့ ရောဘတ်

ပတ်တီဆန်ရဲ့ သရုပ်ဆောင် အရည်အချင်းအပေါ် အပြုသဘော ဝေဖန်မှုတွေကို ရရှိခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

နယူးယော့ခ်တိုင်းမိသတင်းစာနဲ့ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အင်တာဗျူးမှာ ရောဘတ် ပတ်တီဆန်က "Twilight" ရုပ်ရှင်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး သူ့ရဲ့ထင်မြင်ချက်တွေ ကိုလည်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါ တယ်။ ယင်းဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်ကို ရိုက်ကူးခွင့်ရခဲ့ခြင်းဟာ သူ့အတွက် တော့ အလွန်ကြီးမားတဲ့ ကံကောင်းမှု တစ်ခုဖြစ်ခဲ့ကြောင်းနဲ့ တကယ်ကို ဇာတ်ကားကောင်းတစ်ခု ဖြစ်ခဲ့

ကြောင်းလည်း ဆိုပါတယ်။ ဒါ့အပြင် တွဲဖက်ရိုက်ကူးခဲ့ရတဲ့ လုပ်ဖော် ဝေဖန်မှုတွေကြောင့်လည်း ရိုက်ကူး ရေးလုပ်ငန်းတွေဟာ ပိုမိုအဆင်ပြေ ခဲ့ရကြောင်းလည်း ပြောကြားခဲ့ပါ တယ်။

ဒါ့အပြင် "Twilight" မှ ဇာတ်ဆောင် အက်ဒ်ဝပ်ကူလန်အဖြစ် ပရိသတ်တွေရဲ့ မျက်လုံးထဲမှာ စွဲမှတ် ယူခြင်းခံနေရတဲ့အပေါ် ရောဘတ် ပတ်တီဆန်ရဲ့ ခံစားချက်ကို မေးမြန်း ခဲ့ရာမှာတော့ ရောဘတ်က "အောင်မြင်ခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင်ဇာတ်လမ်း တွဲတစ်ခုရဲ့ ငါးကားလောက်မှာ တူညီ

ကျော်ကြားတဲ့ စာရေးဆရာတစ်ဦး ဖြစ်တဲ့ စတစ်ဖန်နီမေရာရဲ့ ဝတ္ထုတွေ ပေါ်မှာ အခြေခံကာရိုက်ကူးထားတဲ့ "Twilight" ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင် တွေဟာ သွေးစုပ်ဖုတ်ကောင်တစ်ဦးနဲ့ လူသားတစ်ဦးအကြားက အချစ် အကြောင်းကို ပုံဖော်ထားတာဖြစ်ပါ တယ်။ ယင်းရုပ်ရှင်တွေမှာ ရောဘတ် ပတ်တီဆန်နဲ့အတူ တွဲဖက်သရုပ် ဆောင်ခဲ့တဲ့ မင်းသမီးကတော့ ခရစ်စတင်းစတူးဝပ်ဖြစ်ပြီး ဇာတ်လမ်း တွဲမှာ ပါဝင်နေတဲ့ ရုပ်ရှင်ငါးကားကို ရိုတင်ပြသခဲ့ရာမှာတော့ ကမ္ဘာ တစ်ဝန်းမှ ဝင်ငွေစုစုပေါင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃ ဒသမ ၃၄ ဘီလီယံခန့်ရရှိခဲ့တာကြောင့် ဝင်ငွေ အရလည်း အောင်မြင်ခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင် တစ်ကားဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။



## ယွန်နရဲ့ မွေးနေ့မှာ တရုတ်ပရိသတ်တွေထံမှ မက်ဆေ့ချ်စောင်ရေ တစ်ဘီလီယံနီးပါး လက်ခံရရှိ

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသမီးတေးဂီတအဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "Girls' Generation" မှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်ပြီး နောက်ပိုင်းမှာ သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးအဖြစ်ပါ အောင်မြင် လာတဲ့ ယွန်နရဲ့ မကြာသေးမီက ကျရောက်ခဲ့တဲ့ မွေးနေ့မှာ တော့ တရုတ်နိုင်ငံက ပရိသတ်တွေဆီကနေ မွေးနေ့ ဆုတောင်းစကားတွေကို ရေးသားဖော်ပြထားတဲ့ မက်ဆေ့ချ် စောင်ရေပေါင်း တစ်ဘီလီယံခန့် လက်ခံရရှိခဲ့တာဖြစ်တယ် လို့ ကိုရီးယားဘိုးဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါ တယ်။



ပြီးခဲ့တဲ့ မေ ၃၀ ရက်မှာတော့ ယွန်နဟာ အသက် (၂၇) နှစ်ပြည့်ခဲ့ပြီဖြစ်ကာ ကြယ်ပွင့်ရဲ့ မွေးနေ့မှာ တရုတ် နိုင်ငံမှာရှိတဲ့ ယွန်နရဲ့ ပရိသတ်တွေက အွန်လိုင်းမီဒီယာ တစ်ခုဖြစ်တဲ့ ဝီဘီကနေတစ်ဆင့် မွေးနေ့ဆုတောင်းစာတွေကို ရေးသားပေးပို့ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုယွန်နဆီကိုရောက်ရှိ လာတဲ့ မက်ဆေ့ချ်စောင်ရေ စုစုပေါင်းဟာ သန်း ၈၅၀ ကျော်ခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

တရုတ်နိုင်ငံမှာ ယွန်နရဲ့ ကျော်ကြားမှုဟာ အလွန် ကြီးမားပြီး တရုတ်ပရိသတ်တွေက တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ထိပ်တန်းအနုပညာရှင်တွေကို မဲပေးခဲ့ရာမှာတော့ ယွန်နဟာ နံပါတ်တစ်နေရာကို ရရှိခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ယွန်နဟာ တောင်ကိုရီးယားမှာသာမက တရုတ် ပရိသတ်တွေအပေါ်မှာပါ လွှမ်းမိုးနိုင်တဲ့ အနုပညာရှင် တစ်ဦးလည်းဖြစ်တယ်လို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် တရုတ်နိုင်ငံမှာ ကျော်ကြားမှုကြောင့် မီဒီယာ တွေနဲ့ အင်တာဗျူးတွေ မကြာခင်က လုပ်ရလေ့ရှိတဲ့ ယွန်နဟာ အင်တာဗျူးဖြေဆိုချိန်တိုင်းမှာ တရုတ်ဘာသာပြန်နဲ့ လက်ထောက်လိုအပ်ခြင်းမရှိဘဲ တရုတ်ဘာသာစကားကို ကောင်းမွန်စွာပြောကြားနိုင်တာကို တွေ့ရကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

## နှစ်ကိုယ်ခွဲသရုပ်နဲ့ တွေ့မြင်ရတော့မယ့် ကမ်ဆိုးဟွန်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ နာမည်ကျော်သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ကမ်ဆိုးဟွန်ဟာ လတ်တလော မှာတော့ ရုပ်ရှင်သစ်တစ်ကားကို လက်ခံရိုက်ကူးလျက်ရှိပြီး ယင်းရုပ်ရှင်မှာတော့ ကမ်အနေနဲ့ မတူညီတဲ့ ဇာတ်ကောင်နှစ်နေရာမှာ တစ်ပြိုင်နက် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတာဖြစ်ကြောင်း ဟန်းစင်းနီးမားဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ကမ်ရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ်ကတော့ "Real" လို့အမည်ရပြီး ယင်းရုပ်ရှင်ဟာ လူနှစ်ဦးကို အဓိက ဇာတ်ကောင်တွေအဖြစ် ဖန်တီးထားကာ အာရှရဲ့ အကြီးမားဆုံးသော လောင်းကစားဒိုင်ကြီး တစ်ခုအကြောင်းကို ပုံဖော်ထားတဲ့ ရုပ်ရှင်ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ယင်းရုပ်ရှင်မှာ ကမ်ဆိုးဟွန်ဟာ ဂျန်တေယွန်းလို့အမည်ရတဲ့ ဇာတ်ကောင်နေရာက ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားပြီး ဂျန်တေယွန်းဟာ လောင်းကစားဒိုင်ကြီးကိုပိုင်တဲ့ သူငှားဖြစ်ပါတယ်။ ကမ်ဆိုးဟွန်ရဲ့ ဇာတ်ကောင်နဲ့အပြိုင်အဖြစ် မင်းသား ဆန်ဒေါင်အီက ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားပြီး တိုက်ခိုက်ကြတဲ့ ဇာတ်ဝင်ခန်းတွေလည်း ပါဝင်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ကမ်ဆိုးဟွန်ရဲ့ ဒုတိယ မြောက် ဇာတ်ကောင်နဲ့ပတ်သက်ပြီး လတ်တလောအချိန်အထိ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခြင်းမရှိဘဲ လျှို့ဝှက်ထားဆဲဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

"Real" ရုပ်ရှင်ကို ဇွန်လအတွင်း ပြသသွားမှာဖြစ်ပြီး ရက်အတိအကျကိုတော့ လတ်တလော အချိန်အထိ မသတ်မှတ်ရသေးပါဘူး။ ယင်းရုပ်ရှင်မှာ ကမ်ဆိုးဟွန်နဲ့အတူ တောင်ကိုရီးယား ရဲ့ နာမည်ကျော်သရုပ်ဆောင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ ဆန်ဒေါင်အီ၊ စူလီ၊ လီဆန်းမင်း၊ ဂျိုဂျွန်နဲ့ အခြား သရုပ်ဆောင်ပေါင်းများစွာ ပါဝင်ထားတာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အေးပြည့် - စုစည်းသည်

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန

လုပ်ငန်းသုံး၊ ရုံးသုံးပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနအတွက် အသုံးပြုရန်လိုအပ်သော အောက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းသုံး၊ ရုံးသုံးပစ္စည်းများကို ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဝယ်ယူလိုပါသည်။

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	အရေအတွက်	အခြားအချက်အလက်
၁။	Digital Camera Sony ILCE-7(Body+Lens) Lens 20-80mm, Flash Gun 20M SD Memory Card 16 GB (2Pcs)	10 Nos	- JBL 4645C Single 460 mm (18 in) - Digital Sound Tracks in Motion Picture Theaters - Rater Impedance (8 ohms) - Continuous Pink Noise (800 Watts) - Continuous Program (1600 Watts)
၂။	Indoor Photo Studio Equipment - Godax DP 600 Digital Softbox - Godax DP 400 Digital Softbox - Three Roll Motar - Boom Stand	1 Set	(c) Amplifier 3 Nos - QSC ISA SERIES - ISA 750-450-650-1200 Watts Per Channel
၃။	Online UPS 6 KVA, Power Tree	2 Nos	(d) Surround Speaker 2 Nos - JBL 8320(200mm) (8 in) - Dimensions (HxWxD) (406 mmx343mmx224mm)
၄။	Laptop Dell Intel Core i3-5005U 2.0Ghz, 4GB DDR3 RAM,500GB HDD, Nvidia GT 920 2GB Graphic DVD R/W, 14" LED Display	6 Nos	(e) Speaker 1 No (i) Left Speaker - JBL 4638 (380 mm)(15 in) - Dimensions (HxWxD) (991 mmx648 mmx451mm) - Unit 2446 H/J
၅။	Personal Computer (Desktop) Asus Core i5 N4460 3.2 GHZ, 4GB DDR3 Memory, 500 GB HDD, 64 bit HD Graphic DVD R/W Acer Monitor 18.5", A4 Tech Keyboard, A4 Tech Mouse, UPS-Green Power 650 VA	100 Sets	(ii) Right Speaker 1No - JBL 4638(380mm) (15in) - Dimensions (HxWxD) (991mm x648mmx451mm) - Unit 2446 H/J
၆။	Laser Printer Canon LBP 2900B(A4) 600x600 dpi, 12ppm	80 Nos	(iii) Centre Speaker 1No - JBL4638(380mm) (15in) - Dimensions (HxWxD) (991mmx648mmx451mm) - Unit 2446H/J
၇။	Printer Auto Duplex Canon LBP 6230dn 25ppm (Mono only) 600x600dpi 1200x1200 dpi (Equipment) 2400 (Equivalent)x600dpi Auto Duplex & Network Interface Std	10 Nos	
၈။	Color Printer Konica Minolta (Magicolor 1650EN) Print 5/20 ppm (color/mono)Network Interface, Photo Art 9600 dpi (600x600x4bits) Legal Max Print 256 MB	5 Nos	
၉။	Dot Matic Printer EPSON LQ 310	2 Nos	
၁၀။	Pro Scanner (Epson Perfection V850)	2 Nos	
၁၁။	Digital Multifunction Copier Konica bizhub 206(A3 Size) B/W Copier & Printer A3 Color Scanner, 600x600 dpi , 250 Sheet Paper Tray, 20 PPM	10 Nos	
၁၂။	Duplo DP-A120, 300x360dpi 90Pages Per Minute, Max B4 Paper Size, Loading Capacity:500 Sheets	1 No	
၁၃။	Airconditioner 2HP Split Type CHIGO	10 Nos	
၁၄။	ရုပ်ရှင်ပြခန်းအတွင်း အအေးပေးစနစ်နှင့် အသံစနစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း (a) Airconditioner 7.5HP Duct Type Split Gree (or) Teco (b) Sub-Woofer	2 Nos 1 No	

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံများကို ၀၆-၂၀၁၇ရက်မှ ၃၀-၆-၂၀၁၇ ရက်အထိ နေ့စဉ် ဇူလိုင်လ ၁၆ ရက်နေ့ ၀၈:၀၀ နာရီ နှစ်ဖွင့်ရက်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာများတွင် တစ်စောင်လျှင် ငွေကျပ်(၅၀၀၀/-)နှုန်းဖြင့် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါပုံစံများ လာရောက်ဝယ် ယူရာတွင် ကုမ္ပဏီ၏မှတ်ပုံတင်ကတ်ပြား (သို့မဟုတ်) လုပ်ငန်းလိုင်စင်မိတ္တူ တင်ပြရပါ မည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၃၀-၆-၂၀၁၇ ရက် ဇူလိုင်လ ၁၆ ရက်နေ့အတွင်း ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်ရှိ တင်ဒါ အဖွဲ့ဝင်များရွှေ့မောက်၌ လာရောက်ပေးသွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ကာလထက် ကျော်လွန်သောတင်ဒါများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၄။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၃၆၉၊ ၀၆၇-၄၁၂၃၆၉ တို့သို့ နှစ်ဖွင့်ရက်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်း မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါပုံစံများထုတ်ယူရန်လိပ်စာ  
ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန  
ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်  
ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၃၆၉၊ ၀၆၇-၄၁၂၃၆၉

တင်ဒါတင်သွင်းရန်လိပ်စာ  
ပြည်တွင်း/ပြည်ပပစ္စည်းများဝယ်ယူရေးနှင့်  
ထုခွဲရေးဦးစီးဌာန  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန  
ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်  
ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၃၆၉



**အမည်ပြောင်းခြင်း**  
ကမာရွတ်မြို့နယ် ပညာရေးတက္ကသိုလ်  
လေ့ကျင့်ရေးအထက်တန်းကျောင်း (TTC)  
ဒသမတန်း(E)မှ ဦးထွန်းဇော်သောင်း၏  
သမီး မတန်ကူးရတနာအား မတန်ကူးရတနာ  
ဟုပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်။

**အမည်ပြောင်း**  
ဦးအောင်ကျော်ထိုက်(၇/၀၈န (နိုင်)  
၁၃၆၅၇၄) ကိုင်ဆောင်သူ၏ သားဖြစ်သူ  
နဝမတန်း(E)ခန်း အထက်(၄)သားကေတ  
တွင် ပညာသင်ကြားနေသော မောင်မြတ်  
ဖြိုးအောင်အား မောင်မင်းခန့်သော်ဟု  
ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်။  
မောင်မင်းခန့်သော်

**ရောင်းရန်**

၁။ လှိုင်သာယာ၊ ဆိပ်ကမ်းသာယာ၊ တူရင်ဆောင်တံတားနှင့် အောင်စေယု  
တံတားကြား (၂) ဧက၊

၂။ လှိုင်သာယာ ၃ ထိပ်၊ အောင်စေယုတံတားဆင်း 45 x 60

၃။ ထောက်ကြန့် - ပြည်လမ်းမကြီးမှ ကိုက်(၂၀၀)မန့်ဝင် (၂)ဧက  
ဆက်သွယ်ရန် - 9:00 AM to 4:00 PM  
09 254202323

**Deco RAIN Decoration & Design Works**

- **အိမ်အရာထပ်ခြင်း (HOME DECORATION)**
- **အိတ်ဆိုင်ခန်းများ အရာထပ်ခြင်း (COMMERCIAL DECORATION)**
- **အခြားအရာထပ်ခြင်း (RENOVATION) လုပ်ငန်းများအား ထပ်ဆင့်လုပ်ကိုင်**
- **အောက်ဖွဲ့ခင်းအရာထပ်ခြင်း**
- **အခြားအရာထပ်ခြင်းများ**
- အိမ်အိတ်ဆိုင်ခန်းများ အရာထပ်ခြင်း
- လုပ်ငန်းခန်းများ အရာထပ်ခြင်း
- 2D Layout Plan အရာထပ်ခြင်း

ရန်ကင်း | အမှတ်(124)၊ အေယုသာယာဒီဇို(၆)လမ်း၊ ခေါင်ပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
တောင်ကြီး | အမှတ်(4)၊ ၇၃၇၊ ပုလဲလမ်း၊ ခေါင်ပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
09-25222527, 09-25222528, 09-73249953, 09-73249957

**ဥယျာဉ်ခြံမြေထုတ်လုပ်ရေး**

လှည့်ကျမြို့နယ်မှ - ရန်ကင်းလမ်းမကြီးဆန်းဆိတ်ပြင်ရပ်ကွက်  
(G ဥယျာဉ်ခြံမြေ) (40'x60') - (40)အိမ်၊  
Ph:09-796797258, 09-448012251

**အမည်မှန်**

ရေကြည်မြို့၊ နေဝင်းရပ်ကွက်၊  
(၃)လမ်းနေ အဖ ဦးသိန်းစိုး၊ အမိ  
ဒေါ်လေးလေးမော်တို့၏သား မောင်  
အောင်မြင်မြတ်၏ အမည်မှန်မှာ  
မောင်အိုမော်သိန်း ဖြစ်ပါကြောင်း။  
မောင်အိုမော်သိန်း

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**

ကျွန်မ မစန်းဝယ် (၆/၀လန(နိုင်)  
၀၂၁၇၂)၏ PASSPORT သည်  
ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက  
အကြောင်းကြားပေးပါရန်။  
ဖုန်း-၀၉ ၇၉၉၆၄၁၀၃၆

**SIM INTERNATIONAL ACADEMY**  
A Member of the SIM Group

**STUDY IN SINGAPORE - INTERNATIONAL PATHWAY PROGRAMMES**

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန  
“IGCSE, GCE 'O' Level ဘာသာရပ်များအကြောင်းနှင့် SIM တွင်  
အသစ်သင်ကြားမည့် IGCSE ဘာသာရပ်များအကြောင်းသွေးငွေပွဲ”

- Learn about different international curricula: Cambridge IGCSE / 'A' Level, IB and AP
- Find out about the boarding school experience in Singapore

**3 JUN, SAT • 10AM - 1PM**  
Eureka Room, Novotel Hotel, Yangon

REGISTER NOW! ☎ 09 26 000 4050 or 09 26 000 6050

www.simacademy.edu.sg

**အောင်ပြည့်စုံ**

အိမ်ခြံမြေ၊ အိမ်ထောင်ရေး၊  
မြို့တွင်း / နယ်ပယ်များအတွက်  
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်  
Box ကား ပို့ဆောင်ခြင်း  
အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးသည်။  
09-250095114  
09-421041338  
09-73224763

**ဒဂုံမြို့သစ်**

အရေးပိုင်၊  
ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်  
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း  
များစွာဖြင့် ကျားများကို  
ဈေးကောင်းပေးပါသည်။  
09-500 5916  
09-730 97123

သစ်တောနဲ့သစ်ပင် ချစ်ခင်တဲ့လူမျိုး သစ်ပင်ကို နှစ်စဉ်စိုက် ရွှေတိုက်ကိုစိုး

ကြေးငြ

မေပွားစနစ်မင်္ဂလာဆင်တောင်းလွှာ

ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့သည် ဦးစောထွန်းစေအိယစေ (၂၀၁၆-၂၀၁၇) တွင် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့သည် မေပွားစနစ်မင်္ဂလာဆင်တောင်းလွှာကို...

- ကျွန်ုပ်တို့ - ခေါ်ကြော်ငြိမ်းရေး
ကျွန်ုပ်တို့ - စေအိယစေ
ကျွန်ုပ်တို့ - စောထွန်းစေအိယစေ
ကျွန်ုပ်တို့ - ဦးစောထွန်းစေအိယစေ

ယမင်းသူ
မေပွားစနစ်မင်္ဂလာဆင်တောင်းလွှာ
ဖုန်းနံပါတ် ၀၉ ၅၁၇၄၉၁၄, ၀၉ ၅၁၃၆၄၂၁

ဖခင်အမည်မှန်
သုံးခွဲမြို့နယ်၊ အလက(ခွဲ)မင်းရွာ
အသင်းကောင်စီ၊ အငွေမတန်းမှ
မနန်းဆီ၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ
ဦးတင်စိုးဖြစ်ပါကြောင်း။

ဖခင်အမည်မှန်
သုံးခွဲမြို့နယ်၊ ညောင်နီကျေးရွာ၊
အထက(ခွဲ)မှ မောင်ဟိန်းသီဟဦး၏
ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးမင်းစိုးနွယ်ဦး
[၁၂/သခန(နိုင်)၀၀၃၁၅၅]ဖြစ်ပါ
ကြောင်း။ ဦးမင်းစိုးနွယ်ဦး

မေပွားစနစ်မင်္ဂလာဆင်တောင်းလွှာ

Delight Engineering Co., Ltd. Delight Piling Co., Ltd နှင့် KGS Myanmar Co., Ltd တို့၏ Managing Director ဦးစောထွန်းစေအိယစေ (၂၀၁၆-၂၀၁၇) တွင် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့သည် မေပွားစနစ်မင်္ဂလာဆင်တောင်းလွှာကို...

ခန့်အပ်ထား
Delight Engineering Co., Ltd
Delight Piling Co., Ltd
KGS Myanmar Co., Ltd

MPT ၈ရက်စတင်ရရှိနိုင်ပါသည်
HAPPY FRIDAY
သောကြာနေ့တိုင်းမှာ
အပိုဆု
ရယူလိုက်ပါ။
Table with 3 columns: Prepaid amount, Free data, E-Topup data.
MPT ၏ ဆွေသဟာ (သို့မဟုတ်) ရယ်ပြော အစီအစဉ်ရယူထားသော Prepaid GSM/WCDMA ဖိုဘိုင်းနန်း အသုံးပြုသူများအားလုံး ဝယ်ယူအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

မင်္ဂလာပါ
အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
ဖွဲ့စည်း/အသုံးပြုခြင်း
Box ကူးယူခြင်း
အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးသည်။
09-450042704
09-250095116
09-420096296

ရောင်ပြည်ထစ်
အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
10', 14', 15' ကားများဖြင့်
လုပ်ဆောင်ပေးပါမည်။
ဖုန်းနံပါတ် 09-450454771
09-450454772
09-450454773

သိဟလင်း
အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
(10', 14', 16', 18') ကားများဖြင့်
လုပ်ဆောင်ပေးပါမည်။
ဖွဲ့စည်း/အသုံးပြုခြင်း
ဝန်ဆောင်ပေးပါမည်။
01-570307
09-5112729
09-5126394

JES Driver Academy
Professional Driver (Taxi) သင်တန်း (၁) နှစ် (၁၂) နှစ် ပြည့်စုံသူ
သုတေသ (သ) ကိုယ်စားပြုသူ Taxi နှင့် ဆက်သွယ်ထားသည့် ဝယ်ယူသူ
သားကင်းစွာ စနစ်သကျမောင်းနှင်နိုင်ရန် (၅ နှစ် - ၂၀၁၇) မှတ်ပုံတင်
ထုတ်ပေးပါမည်။ လုပ်ငန်းစဉ်များ
ကိုယ်စားပြုသူသည် အထူးကုသမှု နှင့် ဖွဲ့စည်းပေးပါမည်။
အမှတ် (၁) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ (၀၂) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ (၀၂) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ (၀၂) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ
0932173735, 09 263145079, 09 428581144,
09 797815723, 09 750636377
www.facebook.com/jesdriveracademy

ရွှေနန်းစံ
အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
ဖွဲ့စည်း/အသုံးပြုခြင်း
ဖုန်းနံပါတ် 09-425308777, 09-770639155, 09-261111549

Duty Free Century Trading Company Limited
Duty Free Century Trading Company Limited (ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု)
အမှတ် (၁) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ (၀၂) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ (၀၂) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ (၀၂) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ
ဖုန်းနံပါတ် 09-425308777, 09-770639155, 09-261111549

လူချော့ကံကြေညာ
ဦးစောထွန်းစေအိယစေ
အမှတ် (၁) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ (၀၂) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ (၀၂) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ (၀၂) ၂၀၁၀ ဝယ်ယူသူ
ဖုန်းနံပါတ် 09-425308777, 09-770639155, 09-261111549

ဒဂုံမြို့နယ်
Dဂုန်း
အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
ဖွဲ့စည်း/အသုံးပြုခြင်း
ဖုန်းနံပါတ် 09-6809893
09-5120620

လင်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးဖြစ်ကြောင်း
အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၃) ရပ်ကွက်၊ သံသလမ်း၊ အမှတ်-
၈၅၈/၁ တွင် နေထိုင်သူ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ Mr.Tsai Fong Tsai (ထိုင်ဝမ်ပတ်(စ်)ပွဲ
အမှတ်-၃၀၀၁၂၄၈၇၂) ၏ လွှဲအပ်ချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန်
အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ Mr.Tsai Fong Tsai သည် ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊
အောင်ဆန်းရပ်ကွက်၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်း၊ အမှတ်-၇၇၇/၇၇၆ တွင် နေထိုင်သူ
ဒေါ်ရင်ရင်ဆွေ ၁၃/လရန(နိုင်) ၀၇၉၇၈၈၈ ကိုယ်စားပြုသူအား ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း
ခရိုင်တရားရုံး၊ ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၁) ရုံးတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှု
အမှတ်-၃၉၈၊ လင်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းပြတ်စဲပေးစေလိုမှုဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ရာ
ရုံးတော်မှ ၇-၃-၂၀၁၇ ရက်တွင် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ Mr.Tsai Fong Tsai အား
လင်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းပြတ်စဲပေးစေလိုမှုကို စရိတ်နှင့်တကွ အနိုင်ဒီကရီ အမိန့်
ချမှတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ Mr.Tsai Fong Tsai နှင့် ဒေါ်ရင်ရင်ဆွေ
တို့သည် တရားရုံးဒီကရီအရ ကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး လုံးဝ
ပတ်သက်ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိတော့ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာ
အပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ချက်အရ
ဦးထင်ကျော် ဒေါ်သက်လေးနွဲ့
B.Sc., H.G.P., R.L LL.B, D.B.L, D.I.L
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၅၃၁၅) D.M.L, WIPO (Switzerland)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၂၀၈)
အမှတ် (၁၃၈) ပထမထပ်၊ ၃၂ လမ်း (အလယ်) ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း- ၀၁-၂၄၃၅၆၈ ၀၉-၅၁၈၆၀၂၊ ၀၉-၄၂၀၂၄၂၀၉

မြန်မာ့အလင်းစာတိုက်မှူးဦးစိုးဌာန  
အောင်ဘာဒလသိန်းဆူဌာနခွဲ

(၃) ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၅၀၀တန် ထိပေါက်စဉ် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ၊ ဇွန် လ (၁) ရက်နေ့

အမေ့ထုတ်ဝေသည်

အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၁၀၀၀၀) ဆု

ကဟ - ၇၄၈၇၂၁

ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀၀၀)ဆု

ကသ - ၅၅၆၇၉၇

ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၁၀၀၀)ဆု

ခ - ၃၀၆၁၈၀

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၁၀၀)ဆုများ

- |     |          |     |          |
|-----|----------|-----|----------|
| က သ | - ၁၀၉၅၉၄ | က ဖ | - ၅၉၁၇၉၀ |
| ယ   | - ၂၁၆၈၁၀ | က ဖ | - ၆၂၇၂၆၀ |
| ဈ   | - ၂၁၆၈၇၄ | က ဋ | - ၆၂၈၅၄၄ |
| ဇ   | - ၂၂၇၇၆၂ | ထ   | - ၆၅၇၆၄၂ |
| က ဖ | - ၂၂၇၈၄၂ | ဌ   | - ၆၈၄၆၄၄ |
| က ပ | - ၂၄၁၈၃၈ | ဈ   | - ၆၉၄၃၀၀ |
| ည   | - ၂၆၇၂၁၁ | က န | - ၇၁၆၅၇၃ |
| ဝ   | - ၂၇၀၉၁၆ | ဂ   | - ၇၃၆၅၀၆ |
| က န | - ၃၁၄၇၃၅ | ခ   | - ၇၅၁၂၉၇ |
| က ဗ | - ၃၁၅၇၄၉ | စ   | - ၇၆၄၁၂၇ |
| က မ | - ၃၁၈၃၀၄ | က ဖ | - ၈၀၀၀၇၇ |
| က   | - ၃၅၅၇၅၆ | ဇ   | - ၈၃၈၅၂၈ |
| ထ   | - ၃၆၀၉၂၄ | ဒ   | - ၈၈၁၉၃၉ |
| က ဓ | - ၄၂၈၀၅၁ | ယ   | - ၈၈၂၅၄၅ |
| က   | - ၄၅၄၅၀၀ | က ဓ | - ၉၀၁၀၃၇ |
| ဂ   | - ၅၀၄၇၀၅ | တ   | - ၉၀၈၅၆၃ |
| က မ | - ၅၃၂၅၇၉ | ဇ   | - ၉၃၈၄၂၂ |
| စ   | - ၅၅၅၉၃၁ | က ယ | - ၉၄၅၂၂၁ |
| က ဒ | - ၅၆၀၄၅၉ |     |          |

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၅၀)ဆုများ

- |     |          |     |          |
|-----|----------|-----|----------|
| က ပ | - ၁၀၃၃၅၈ | န   | - ၆၁၂၁၂၀ |
| န   | - ၁၄၃၀၉၇ | က သ | - ၆၃၀၇၁၅ |
| က ဗ | - ၁၆၂၇၉၉ | က ဗ | - ၆၃၉၁၄၈ |
| န   | - ၁၈၁၉၀၀ | ပ   | - ၆၆၂၀၀၆ |
| စ   | - ၁၉၁၂၈၇ | က   | - ၆၇၂၄၁၂ |
| စ   | - ၂၆၃၇၅၈ | က   | - ၆၈၃၀၉၀ |
| က ဟ | - ၂၉၆၈၆၉ | က မ | - ၆၈၉၄၀၉ |
| က လ | - ၃၀၂၃၇၁ | က လ | - ၆၉၇၅၉၃ |
| တ   | - ၃၀၅၁၉၀ | က ဘ | - ၆၉၇၉၁၁ |
| က ဝ | - ၃၀၄၀၈၄ | ယ   | - ၇၆၆၄၈၆ |
| က အ | - ၃၁၅၃၁၀ | က ဘ | - ၇၈၀၈၉၉ |
| ည   | - ၃၂၇၂၄၃ | က ပ | - ၈၁၄၁၃၈ |
| ယ   | - ၄၀၂၀၁၉ | က အ | - ၈၅၆၂၇၅ |
| ည   | - ၄၀၈၆၀၅ | က မ | - ၈၅၉၉၁၀ |
| ပ   | - ၄၃၉၃၉၂ | ချ  | - ၈၇၀၅၇၁ |
| က   | - ၄၇၄၀၀၉ | က ဓ | - ၈၈၇၀၄၁ |
| က ဗ | - ၄၉၁၀၁၂ | န   | - ၉၃၆၆၇၀ |
| ဈ   | - ၄၉၉၉၄၄ | က အ | - ၉၅၈၉၁၂ |
| က ပ | - ၅၀၄၂၇၂ | တ   | - ၉၆၄၇၈၇ |
| ဇ   | - ၅၂၆၆၃၇ |     |          |

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်(၁၀)သိန်းဆုများ

- |     |          |     |          |     |          |     |          |
|-----|----------|-----|----------|-----|----------|-----|----------|
| က   | - ၁၀၇၃၇၁ | က ဘ | - ၄၅၅၃၆၃ | ည   | - ၇၇၉၄၈၆ | န   | - ၈၈၅၁၅၈ |
| က ဝ | - ၁၁၉၄၁၈ | က ဟ | - ၄၇၉၉၈၄ | က ဘ | - ၇၈၂၅၈၀ | က န | - ၈၈၇၉၀၇ |
| က ဝ | - ၁၂၀၃၂၄ | က ဋ | - ၅၀၉၇၆၃ | က ပ | - ၇၉၈၅၁၂ | စ   | - ၈၈၉၀၆၇ |
| က ဖ | - ၁၄၈၅၃၈ | က ပ | - ၅၃၁၆၉၉ | စ   | - ၈၀၉၁၀၉ | က ဘ | - ၉၀၃၆၆၁ |
| က အ | - ၁၉၄၉၁၆ | ဇ   | - ၅၅၆၅၀၈ | င   | - ၈၂၃၆၉၈ | က ယ | - ၉၄၂၄၅၂ |
| က ဝ | - ၁၉၈၃၃၆ | က ဗ | - ၅၆၂၈၇၅ | က ရ | - ၈၃၉၈၅၆ | ဓ   | - ၉၄၅၈၁၀ |
| န   | - ၂၃၃၆၀၂ | က ဟ | - ၅၈၀၈၆၈ | က ယ | - ၈၅၅၁၇၁ | စ   | - ၉၄၇၄၀၁ |
| က   | - ၂၄၃၇၇၉ | က မ | - ၆၀၉၈၀၃ | က ဓ | - ၈၇၁၅၇၇ | က ဖ | - ၉၅၄၀၆၁ |
| ဇ   | - ၃၀၁၅၉၂ | က ဋ | - ၆၄၆၀၁၆ | ခ   | - ၈၇၄၄၈၀ | က မ | - ၉၇၉၁၅၇ |
| ခ   | - ၃၁၃၀၃၅ | န   | - ၇၆၃၁၇၉ | က ဝ | - ၈၈၄၅၁၈ | ဒ   | - ၉၈၇၉၄၂ |
| က ဟ | - ၃၇၄၀၄၃ |     |          |     |          |     |          |



# (၂၅) နှစ်ပြည့် ငွေရတုမင်္ဂလာ ကျေးဇူးတင်ဖွယ်



## Myanmar Citizens Bank Ltd. မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက်

မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက် (Myanmar Citizens Bank Ltd.) ၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ( ၂ ) ရက်နေ့တွင် ပြည့်မြောက်သည့် နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်မြောက် ငွေရတုအခါသမယတွင် မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက်အား ဦးဆောင်လမ်းညွှန်မှုပေးပါသော ယခင်ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ယခုစီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ကနဦး ပထမခါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်လူကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အစုရှယ်ယာရှင်များ၊ အစိုးရဘဏ်များနှင့် ညီနောင်ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များ၊ နိုင်ငံခြားဘဏ်ခွဲများ၊ ကိုယ်စားလှယ်ရုံးခွဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်နှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ကြသည့် ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းရှင်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်ကို ယုံကြည်စိတ်ချစွာဖြင့် (၂၅) နှစ်တာ ခဉ်ဆက်မပြတ် အားပေးဆက်ဆံကြသည့် မိဘပြည်သူများ၊ Customer များ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို အထူးပင် ကျေးဇူးတင် ရှိပါကြောင်း၊ ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေကြောင်းနှင့် စီးပွားဥစ္စာများ တိုးတက်အောင်မြင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။

(၂၅) နှစ်တာ အေးချမ်းတည်ငြိမ် တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက်ကို ဆတက်ထမ်းပိုး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ငွေရတုသဘင် မင်္ဂလာအခမ်းအနားအား နှစ်ပတ်လည် အထွေထွေအစည်းအဝေးနှင့်အတူ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လတွင် တစ်ပေါင်းတည်း ကျင်းပသွားရန် ရည်ရွယ်ထားပါကြောင်း အသိပေး တင်ပြအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက်



# ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း



## Myanmar Citizens Bank Ltd. မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက်

မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက် (Myanmar Citizens Bank Ltd.) ၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၂) ရက်နေ့တွင် ပြည့်မြောက်သည့် (၂၅) နှစ်မြောက် ငွေရတု အခါသမယတွင် မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်၏ ရှယ်ယာရှင်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက်၏ ငွေရတုနှစ်မှစ၍ နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင်အောင် ဆတက်ထမ်းပိုး တိုးတက်အောင်မြင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။



မိသားစုကလေးများအတွက် အထူးအားပေးသော  
**ဝန်ထမ်းခွင့် - ဝန်ထမ်း - ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း**  
 နှစ်ပတ်လည်ပေး ပေးသွင်းပါမည်  
 နေရာအားဖြည့်ဖို့ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း  
 0973068865, 095012536, 09420250778

**ခွေးခြံပေး**  
 အထူးအားပေးသော  
 40000  
 40000  
 95000  
 90000  
 0944499416, 09-44499416, 09-2914701

**ကားငှားရမ်း**  
 Car Rental  
 အထူးအားပေးသော  
 09-43117680, 09-5059821

**ကားငှားရမ်း**  
 CAR RENTAL  
 အထူးအားပေးသော  
 09-43117680, 09-5059821

**POSSIBLE TRAVELS & TOURS**  
 အထူးအားပေးသော  
 (၂၆-၅-၂၀၁၇)မှ (၂၆-၈-၂၀၁၇) အထိ  
 Special Promotions 5+1  
 09-706716, 09-770022755, 09-799946628, 09-767460796

**SILTA**

✓ Preschool (Age 2½ ~ 5)  
 ✓ Young Learners (Age 5 ~ 12)

No.220/222, Botataung Pagoda Road, Pazundaung Township.  
 Tel: 09-450035260, 09-978648724 Website: www.silta.com

**ဦးဝင်းကို**  
 B.Com(Q), C.P.A, ACCA...  
 Accounting Gold Medalist

**LCCI LEVEL 1&2,3  
 LEVEL 4** စာရင်းကိုင်သင်တန်းများ  
 ကျောင်းအဖွဲ့အစည်း  
 အမှတ်(၂၃-၆)၊ ပထမထပ်၊ လှည်းတန်းလမ်း၊ ကမာရွတ်၊  
 Tel: 09 550 7139, 09 511 8648

အထူးအားပေးသော  
 + English, Letter ကျောင်းအဖွဲ့အစည်း  
 + အထူးအားပေးသော  
**ဆရာမဒွေးဝန္တာလွင်**  
 B.A (Hons), M.A (English)  
 01-375970, 09-5080104, 09-6047516

**ထိုင်မင်းလတ်**  
 စာရင်းကိုင်သင်တန်း တန်းစွဲသစ် စမည်။  
**LCCI & Dip: IFR**

Level	I+II	အင်အားစနစ်	စတင်ရက်
Sec(A)	Sat+Sun	7-9 (am)	17 June
Sec(B)	Sat+Sun	9-11 (am)	24 June
Sec(C)	Sat	11-3 (pm)	1 July
Sec(D)	Sun	11-3 (pm)	2 July
Sec(E)	Mon+Tue	6-8 (pm)	3 July
Sec(F)	Fri	12-4 (pm)	7 July
Sec(G)	Mon to Fri	1-4 (pm)	3 July

Level	III	အင်အားစနစ်	စတင်ရက်
Sec(A)	Sat+Sun	3-6 (pm)	24 June
Sec(B)	Wed to Sun	6-8 (pm)	28 June
Sec(C)	Mon to Fri	8-12 (am)	4 July

**June/July ထန်းစွဲသစ်စမည်**  
 နံနက် ၈ နာရီ စတင်  
 Ph: 09 510 9922

**MID-YEAR SALE**

**UP TO 70% OFF**  
 SPECIAL DISCOUNT

**Watch Fair**

2<sup>nd</sup> to 4<sup>th</sup> JUNE  
 3 Days Only  
 Junction Square

လျှင်လျှင် GAME  
 အထူးအားပေးသော  
 အထူးအားပေးသော  
 ဖုန်းစာအုပ်များ  
 ပါဝင်သည်။

**CHERRY OO**  
 facebook.com/cherryoowatchgallery  
 PH: 09 730 2322 48

Calvin Klein, MK, SKADEN, HUGOBOSSE, AX, FOSSIL, OBAHU, adidas, ECCO, RHYTHM

**ptt Lubricants**

**MAX PLUS**  
 SAE 20W-50, API SF

500 Kyats  
 1000 Kyats  
 200 Kyats

ptt Lubricants











# စက်မှုပို့ချရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်စေမှု အနည်းဆုံးဖြစ်ရန် သတိထားဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁

အမျိုးသားအဆင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်ခွင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်ခွင့် တာဝန်ယူ အကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပရာ အမျိုးသားအဆင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်ခွင့် ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်ခွင့် ဝန်ထမ်းများက ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။



အမျိုးသားအဆင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်ခွင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများက ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဒုတိယသမ္မတ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများနှင့် သယံဇာတ အခြေခံစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကြောင့် သဘာဝနှင့် လူမှု ပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် ဆိုးကျိုးသက်ရောက်မှုများ မဖြစ်ပေါ် စေရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်ကြီးကြပ်မှု ကော်မတီများ၏ ဦးဆောင်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့များဖွဲ့စည်းပြီး ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးစစ်ကြပ်မတ် မှုများ ဆောင်ရွက်သွားရေး၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် သဘာဝသယံဇာတအရင်းအမြစ် များကို ထိခိုက်မှုမရှိစေရန် အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုရေး၊ စဉ်ဆက်မပြတ် စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ \*

## ၂၀၁၇-၁၈ ပညာသင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ် ရန်ကုန်တိုင်းတစ်ခုလုံး KG တန်း စတင်တက်ရောက်သူ ရှစ်သောင်းခန့်ရှိ



ရန်ကုန် ဇွန် ၁

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်အတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ အခြေခံ ပညာကျောင်းများကို ယနေ့ စတင်ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီဖြစ်ရာ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၉၁၄၈၈ ဦးတို့သည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းမှစ၍ သက်ဆိုင်ရာ အခြေခံပညာကျောင်း အသီးသီးတွင် ဖျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိ ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ယနေ့တက်ရောက် ပညာ သင်ကြားနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၉၁၄၈၈ ဦးတို့အနက် အခြေခံပညာအထက်တန်းတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၁၃၁၂၂၆ ဦး၊ အလယ်တန်းတွင် ၃၃၂၉၀၀ KG သီးသန့် ၇၉၅၉၆ ဦးအပါအဝင် မူလတန်းတွင် ၄၅၀၇၁၂ ဦးတို့ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုပညာသင်နှစ် ပထမတန်းတွင် မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ သိပ္ပံ၊ လူမှုရေး၊ ဘဝတွက်တာကျွမ်းကျင်စရာ၊ ကာယ၊ စာရိတ္တ နှင့် ပြည်သူ့နိတိ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ○

အမှတ်(၆)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ဗိုလ်တထောင် KG တန်းမှ ကျောင်းသားများအား တွေ့ရစဉ်။

**KBZ BANK**  
STRENGTH OF MYANMAR

**BEST BANK IN MYANMAR**

Awarded By : EUROMONEY

EUROMONEY AWARDS FOR EXCELLENCE 2016







# ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတိပေး

စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသားပိုင် Mother Industrial Co., Ltd. တို့မှ တည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့သည့် အပေါ့စားကွန်ကရစ်အုတ် (AAC) နှင့်ဖိအားမြင့်ခံကွန်ကရစ်အုတ် (APC) ထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံများဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအား (၂၇-၅-၂၀၁၇)နေ့တွင် ခမ်းနားအောင်မြင်စွာဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်း အထိမ်းအမှတ်အတွက် အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း .....



ဦးနေမျိုးနိုင် + ဒေါ်အေးအေးလတ်  
ချမ်းသာရွှေမြေကုမ္ပဏီလီမိတက်

**Signature**  
BUSINESS WEAR  
A gentleman's personal sense of style

**COMPASS**  
01-2301321  
www.compassmm.com  
Compass Myanmar

<p><b>တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း</b> ပဲခူးခရိုင်၊ ရွှေကျင်မြို့နယ်၊ သစ်ဖယောင်းတန်းကျေးရွာနေ ဦးမောင်ဇော်၏သား ဇောရယ်ဘီးဖိုး(ခ)ဦးလူပေ [၇/ရကန(နိုင်)၀၀၆၉၀၅]တို့သည် တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ <b>ဇောရယ်ဘီးဖိုး(ခ)ဦးလူပေ</b></p>	<p><b>ဖခင်အမည်မှန်</b> ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ နတ်တလင်းမြို့နယ်၊ ဒမငယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း နဝမတန်း(A)မှ မောင်အုတ်ကို ကိုမောင်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်နိုင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဦးကျော်နိုင် [၇/နတလ(နိုင်)၀၀၉၀၉၂]</p>	<p><b>ဖခင်အမည်မှန်</b> ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ နတ်တလင်းမြို့နယ်၊ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း အငှမတန်းမှ မခိုင်စိမ့်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးမြင့်တင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ <b>ဦးမြင့်တင် [၇/နတလ(နိုင်)၀၀၀၀၄၀]</b></p>
--	---	---

**ပျောက်ဆုံး**  
ဦးစိုးမြင့်၏ သင်္ဘောသား လုပ်သက်မှတ်တမ်းစာအုပ်-ရန်-၇၉၆/၉၆နှင့် ရေယာဉ်အုပ်-ဆဒ-၃၅၅/၁ (၆-၆-၁၂)သည် ခရီးသွားရင်းပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။  
**ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၄၄၀၉၆**

**★ STAR ★**  
အပူပြိုသစ် အလှူပိုင်၊ တောင်ပိုင်း၊ ပြောက်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်းရိုးမြေတွက်များ ဝယ်လိုသည်။  
**Ph: 09-43088052, 09-73254389, 09-421067330**

**စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန**  
ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန  
(အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)  
၁။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ အောက်ဖော်ပြပါ လမ်းလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများအား တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် စေ့နန်းအဆိုပြုလွှာ တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။

စဉ်	Lot No.	အမျိုးအမည်	အရေအတွက်
(က)	Lot-1	Plate Bearing Test	(၄၅)စုံ
(ခ)	Lot-2	Theodolite	(၁၅)စုံ
(ဂ)	Lot-3	Total Station	(၂)စုံ
(ဃ)	Lot-4	Sonic Integrity Test	(၁)စုံ

၂။ ပစ္စည်းများ၏ နည်းပညာစံချိန်စံညွှန်း အဆိုပြုလွှာ(Technical Proposal)နှင့် စေ့နန်းအဆိုပြုလွှာ(Financial Proposal)များကို ၃၀-၆-၂၀၁၇ရက် နံနက်(၁၀၀၀)နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရမည်။  
၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ခံရမည့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော်(တယ်လီဖုန်းအမှတ်-၀၆၇-၄၃၉၀၂၉၊ ၄၃၉၀၂၅)တွင် ဆက်သွယ်ရယူနိုင်ပါသည်။  
**တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ**  
**စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**

ကျွန်ုပ်တို့သည် သေဆုံးမှုအန္တရာယ်နှင့် ဆုံးရှုံးမှုအန္တရာယ်ကို ကာကွယ်ရန်အတွက် အမျိုးမျိုးသော အန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကို ကာကွယ်ပေးနိုင်ပါသည်။

အမျိုးအမည်	အသေးစိတ်အချက်အလက်
အန္တရာယ်အမျိုးမျိုး	အန္တရာယ်အမျိုးမျိုး
အန္တရာယ်အမျိုးမျိုး	အန္တရာယ်အမျိုးမျိုး
အန္တရာယ်အမျိုးမျိုး	အန္တရာယ်အမျိုးမျိုး
အန္တရာယ်အမျိုးမျိုး	အန္တရာယ်အမျိုးမျိုး

အသေးစိတ်အချက်အလက်များအတွက် ဖုန်းနံပါတ်များကို ဖုန်းနံပါတ်များဖြင့် ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။  
**ဖုန်းနံပါတ်များ -**  
01-2304311, 510760, 510940, 510950, 500643, 502517  
01-352742, 01-589320, 09-5060940, 09-5060939, 09-73500515  
**Email - soesanrealestate@gmail.com**



**စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန  
ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန  
အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ  
သတင်းကြေညာချက်  
(၂၀၁၇ခုနှစ်၊ မေလ ၂၉ရက်)**

- ၁။ (၄)ကြိမ်မြောက် ကျပ်၅၀၀တန် အောင်ဘာလေထိလက်မှတ်များကို ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၁ရက်နေ့မှ စတင်ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၂။ (၄)ကြိမ်မြောက် ကျပ်၅၀၀တန် အောင်ဘာလေထိလက်မှတ်များကို ပင်မထိ “က” အက္ခရာမှ အစဉ်လိုက် “ဖ” အက္ခရာထိ အက္ခရာလုံးရေ(၂၂)လုံးနှင့် အရန်ထိ “ကက” အက္ခရာမှ အစဉ်လိုက် “ကဖ” အက္ခရာထိ (၂၂)လုံး စုစုပေါင်း အက္ခရာ(၄၄)လုံးခန့်၊ ထိစာအုပ်ပေါင်း (၃၅၈၃၈၀၇)အုပ်ကို ခွဲဝေဖြန့်ဖြူးပြီးဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ ထပ်မံ ဝယ်ယူလိုသူများရှိပါက ကျပ်၅၀၀တန် ထိများကို ဆက်လက်ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ အနည်းဆုံးအုပ်ရေ(၁၀၀) နှင့်အထက် ဝယ်ယူလိုသူများအား ဘဏ်ငွေသွင်းချလန် (TF-1)ဖြင့် အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲတည်ရှိရာ အမှတ်(၃၈၄)၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့်(၃၇)လမ်းထောင့်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်တွင် ၅-၆-၂၀၁၇ရက်မှ ၂၄-၆-၂၀၁၇ရက်ထိ ရုံးဖွင့်ရက်များတွင် ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရောင်းချရသည့် အက္ခရာများကို ထိဖွင့်ပွဲမတိုင်မီ ထပ်မံကြေညာပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၄။ (၄)ကြိမ်မြောက် ကျပ်၅၀၀တန် အောင်ဘာလေထိလက်မှတ်နမူနာမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-



- ၅။ (၄)ကြိမ်မြောက် ကျပ်၅၀၀တန် အောင်ဘာလေထိလက်မှတ် (အရန်ထိ) နမူနာမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-



- ၆။ အထူးသတိပြုရန်  
အရန်ထိလက်မှတ် “ကက” အက္ခရာမှ အစဉ်လိုက် “ကဖ” အက္ခရာထိ ထိလက်မှတ်များတွင် ထိလက်မှတ်၏ ညာဘက် ကျပ် ၅၀၀တန် တံဆိပ်၏ အပေါ်၌ “(2<sup>nd</sup>)” အမှတ်အသား ပါဝင်သော ထိလက်မှတ်များသာ ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၁)ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်မည့် (၄)ကြိမ်မြောက် အောင်ဘာလေထိဖွင့်ပွဲအတွက် အကျုံးဝင်ပါကြောင်းနှင့် အရန်ထိလက်မှတ်ပေါ်တွင် “(2<sup>nd</sup>)” အမှတ်အသား မပါဝင်သော “ကက” အက္ခရာမှ အစဉ်လိုက် “ကအ” အက္ခရာထိ ထိလက်မှတ်များသည် (၁) ကြိမ်မြောက်၊ (၂)ကြိမ်မြောက်နှင့် (၃)ကြိမ်မြောက်တို့တွင် ဖွင့်လှစ်ပြီး ဖြစ်ပါသဖြင့် ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၁)ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်မည့် (၄)ကြိမ် မြောက် အောင်ဘာလေထိဖွင့်ပွဲအတွက် အကျုံးမဝင်ပါကြောင်း အထူးသတိပေးအပ်ပါသည်။
- ၇။ ကျပ် ၅၀၀ တန် ထိအတွက် ဆုမဲများမှာ အမြင့်ဆုံးဆု ကျပ်သိန်း (၁၀၀၀၀)၊ ကျပ်သိန်း(၅၀၀၀)၊ ကျပ်သိန်း(၃၀၀၀) နှင့် ကျပ် သိန်း(၁၀၀၀)ဆုများ ပါဝင်ပြီး အနိမ့်ဆုံးဆုမဲမှာ ကျပ် (၅၀၀၀၀) ဖြစ်ပါသည်။

**အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ**



**ခြေတံတော်** မြေအောက်ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေး

အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေး

31.7.2017 မှ 31.8.2017 အထိ (၆ နှစ်အတွက် အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေး)

အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေး

အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေး

အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေး

အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေး

**Day Care and Short Stay Centre**

အိမ်တွင် ပြုစုစောင့်ရှောက်ရန်ခက်ခဲသော မသန်စွမ်းသူများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများအတွက် နေစဉ်နေထိုင်မှုဘဝတွင် ကျန်းမာပျော်ရွှင်စွာ နေထိုင်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ဖွင့်လှစ်ထားပါသည်။

Care House Clover Day Care and Short Stay Service အား ၃၁-၇-၂၀၁၇ ရက်အထိ လာရောက်အသုံးပြုသူများကို အခမဲ့ (၃)ကြိမ် အသုံးပြုခွင့် ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

Care Support Clover Co.,Ltd  
Ph-01-524577, 09-790635964, 09-250234108  
အမှတ်(၂၈) သုခမြိုင်(၁) (၈)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်။

**ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ် လစဉ် ပညာရှင်များ ဟောပြောပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ**

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်၏ လစဉ် ပညာရှင်များဟောပြောပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ပြုလုပ်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများမှ ပညာရှင်များ၊ အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများ၊ သတင်းမီဒီယာများနှင့် စိတ်ပါဝင်စားသူ မည်သူမဆို တက်ရောက်နိုင်ပါကြောင်း ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဟောပြောမည့်ခေါင်းစဉ် - “စိတ်ဖိစီးမှု လျော့ချခြင်း- အပြုသဘောဆောင်သည့် လုပ်ဆောင်ချက်များပေါ်ထွက်လာစေရန် မိမိကိုယ်ကို ပျိုးထောင်နည်း”

ဟောပြောမည့်ပုဂ္ဂိုလ် - Mr.G.T Maurits Kwee [Em.Hon.Prof of Taos Institute (USA)] Tilburg University (NL) Ph.D Program and founder of the Institute for Relational Buddhism & Karma Transformation)

ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၄ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)

ကျင်းပမည့်အချိန် - မွန်းလွဲ ၂:၀၀ နာရီ

ကျင်းပမည့်နေရာ - မင်္ဂလာဒုံမင်းကြီး၊ ဗဟိုယယ်၊ ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ် (UMFCCI) အမှတ်(၂၉)၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

မှတ်ချက်။ ။ မြန်မာဘာသာပြန်ဖြင့် ဟောပြောမည်ဖြစ်ပါသည်။

**Diploma in Logistics and Supply Management**

ကုန်စည်ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ကုန်ပစ္စည်းသိုလှောင်မှုစနစ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းနယ်ပယ်များတွင် တွက်ချက်မှုစနစ်နှင့် နိုင်ငံခြားရောင်းချရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်းပါသည်။ ဤပညာရပ်ကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည့် Singapore Institute of Purchasing and Materials Management (SIPMM) မှ အသေးစိတ်အသုံးပြုနိုင်ပြီး World Certification Institute (WCI) မှ အသေးစိတ်အသုံးပြုနိုင်ပြီး Logistics & Supply Management လုပ်ငန်းနယ်ပယ်တွင် နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြုပေးရန်အတွက် ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ဖွင့်လှစ်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

**Investment & Financial Qualifications**

➤ FUNDAMENTALS OF FINANCIAL SERVICES  
➤ INTRODUCTION TO SECURITIES & INVESTMENT

ဘဏ္ဍရေးဝင်ရောက်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ အာမခံနှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ၊ ဘဏ်လုပ်ငန်းများနှင့် ဓမ္မဝတ္တရားဝင်ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် လုပ်ကိုင်နေသူများအား လုပ်ကိုင်ရန်စိတ်ဝင်စားသူများအတွက် သင့်တော်သည့် အသေးစိတ်အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

Enroll now for June & July Intakes!  
Contact Us: 09-250793994, 09-260001828  
S-9, U Chit Maung Housing, U Chit Maung Road, Tamwe Township, Yangon

**ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**မြန်မာ့မီးရထား**  
**ဆိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူခြင်း (Open Tender) ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ဆောင်ရွက်ရမည့် အလုပ်များကို မြန်မာ့မီးရထား ပို့ဆောင်ရေးဌာနမှ ဆောင်ရွက်လိုပါသည်။

စဉ်	ကုန်ပစ္စည်း	လုပ်ငန်းအမျိုးအမည်
၁	၀၃/မ/CE	တိုင်း(၂) မန္တလေး မြစ်ကြီးနားလမ်းပိုင်း အမှတ်(၁) နေရာတွင် နေရာပြန်လှည့်စနစ် (၂) နှစ် (၂၆-၂၇) တွင် Geostatic ဖြင့် Slope Protection ပြုလုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း
၂	၀၂/မ/CE	ရန်ကင်းမြို့ပတ်လမ်းပိုင်းတွင် အုတ်တံတိုင်းဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း (က) လမ်းမတော် ပြည်ပမ်း အုတ်ကွက် (ခ) စမ်းလမ်း-အရပ်လမ်း အုတ်ကွက် (ဂ) အလုံလမ်း-ပရိတ် အုတ်ကွက် (ဃ) သီပေါမြို့-အုတ်ကွက် အုတ်ကွက် (င) အုတ်ကွက်-သမိုင်း အုတ်ကွက် (စ) သမိုင်းမြို့သစ်- ကြို့ကုန်း အုတ်ကွက် (ဆ) ကြို့ကုန်း-အင်းစိန် အုတ်ကွက်
၃	၀၃/မ/CE	ရန်ကင်းမြို့ပတ်လမ်းပိုင်းတွင် အုတ်တံတိုင်းဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း (က) အင်းစိန်-ဗဟိုမ-အုတ်ကွက် အုတ်ကွက်
၄	၀၄/မ/CE	ရန်ကင်းမြို့ပတ်လမ်းပိုင်းတွင် Chainlink ခြံစည်းရိုးကာရန်ခြင်း (က) မဟာကုန်း-အောင်ဆန်း-အညိုလမ်းကုန်း-အောက်တွင် အုတ်ကွက် (ခ) ကြို့ကွက်-မင်္ဂလာဒုံ-အုတ်ကွက်
၅	၀၅/မ/CE	ရန်ကင်းမြို့ပတ်လမ်းပိုင်းတွင် Chainlink ခြံစည်းရိုးကာရန်ခြင်း (က) မင်္ဂလာဒုံ-မင်္ဂလာဒုံ-အောင်ဆန်း-အညိုလမ်းကုန်း-အောက်တွင် အုတ်ကွက်
၆	၀၆/မ/CE	ရန်ကင်းမြို့ပတ်လမ်းပိုင်း ခြံစည်းရိုးကာရန်ခြင်း (က) မဟာကုန်းနှင့် သင်္ဃန်းကျွန်းကွက်တွင် Brick Wall Fencing with Normal Foundation (ခ) နှင်းဆီကုန်းနှင့် ဗဟိုမ-အုတ်ကွက်တွင် Brick Wall Fencing with Normal Foundation နှင့် Brick Wall Fencing with Rail Pile Foundation

စာတင်ပေးမည့် နေ့/အချိန် အမှတ်စဉ်(၁) ၀၅/၆ ၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) ၀၄:၀၀ မှစ၍ အမှတ်စဉ်(၂) ၀၅/၆ ၀၇ ၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) ၀၄:၀၀ မှစ၍

၂။ စာတင်ပေးမှုကို ဆောင်ရွက်ရန် ဌာနတွင် (၂၆-၂၇) ရက်နေ့မှစ၍ ရန်ကင်းမြို့ပတ်လမ်းပိုင်း မြစ်ကြီးနားလမ်းပိုင်း မင်းကြီးလမ်းရှိ မင်းကြီးလမ်းပေါ်တွင် ဆောင်ရွက်ပိုင်ခွင့်၊ မြန်မာ့မီးရထား ကုန်သည်လမ်းနှင့် စွာ လမ်းအစီအစဉ်အတိုင်း ဖြစ်နိုင်ပါသည်။ ရန်ကင်းမြို့၊ မှတ်(၂)၊ ၂၀၁၇

Collaboration Partner with **SDH**

- Complete International Educational Pathway
- Highly Qualified Foreign and Local Lecturers
- Overseas Study Trip to Singapore
- Innovative Learning and Student Support
- Career-oriented Curriculum

**University Foundation Program**  
**Diploma in Hospitality & Tourism Management**  
**Advanced Diploma in Hospitality & Tourism Management**

July Intake Admission

EARLY BIRD DISCOUNT

စာတင်ရောက်သည့်အသားများ  
- အတ္ထုတ်လုပ်ငန်းအခြေခံကျမ်းများ  
- GCE "O" Level အခြေခံအသားများ  
- တိုင်းပေါင်းစုံအသားများအား နယ်ပယ်တွင် တင်ရောက်လုပ်ကိုင်လိုသူများ

CALL US  
**01-553897, 09-250793994**

S-9, U Chit Maung Housing, U Chit Maung Road, Tamwe Township, Yangon.

**အိမ်စားစား**

အကယ်၍ ပြောတိုင်း တွန်းထိခြင်း၊ ပိုင်ပြီးသု

မိမိ၏ ဝမ်းဗိုက်ကို ချော့ ဝမ်းဗိုက်ကို ချော့

**၂၆.၂၀၁၇ နေ့စဉ် အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံများတွင် တပြိုင်တည်း မြေမြေ**

ရန်ကင်း - ရေတောင်၊ မင်္ဂလာဒုံ (ဆန်းကြီးလမ်း)၊ မင်္ဂလာဒုံ (လှည့်လမ်း - ဝမ်းဗိုက်)၊ မင်္ဂလာဒုံ (လှိုင်သာယာ)၊ JCGV (Junction City)၊ JCGV (Mawtin)၊ Red Radiance (လှည့်လမ်း)၊ နဝဒေး၊ မဟာမြိုင်၊ ဓမ္မတိုရ်၊ မြန်မာ့အသင်း (မြောက်ပုဂံလမ်း)၊ မြောက် (သန်လျင်)၊ PARADISO Cinema (မင်္ဂလာဒုံ)၊ ဓမ္မတိုရ် - မင်္ဂလာဒုံ (လှည့်လမ်း)၊ မြောက် (မင်္ဂလာဒုံ)၊ မင်္ဂလာဒုံ - မင်္ဂလာဒုံ (လှည့်လမ်း)၊ ပဲခူး - မင်္ဂလာဒုံ (သန်လျင်)၊ ပဲခူး - မင်္ဂလာဒုံ (New 3D)၊ ဓမ္မတိုရ် - JCGV (အောင်ဆန်း)၊ မင်္ဂလာဒုံ (လှည့်လမ်း)၊ PARADISO Cinema (ဇရာ)၊ ပုသိမ် - ဓမ္မတိုရ် (လှိုင်သာယာ)၊ ဘားအံ - တက်ဆန်း၊ ဦးဆောင်စု၊ မြဝတီ - သွန်းချောင်း၊ မင်္ဂလာဒုံ - JCGV၊ မြိတ် - မြိတ်မင်္ဂလာ၊ တောင်ကြီး - မြသုစု၊ ပြည်လုံးလွင် - Movie Planet၊ ဗဟိုမြို့လွင်၊ လားရှိုး - သီတာအေး၊ သီပေါ - အောင်သီပေါ၊ ဝန်းဇော် - စတာ၊ ရေခဲရေခဲ - စတာ၊ မိတ္ထီလာ - ရေခဲ၊ မုံရွာ - PARADISO (မြန်မာ) - မြန်မာ့အသင်း



